
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 6ο Γυµνάσιο Κοζάνης, σελ. 3204

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3177-3179
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3179 - 3200
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Τρί-

της 17 Ιανουαρίου 2012, σελ. 3201
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµα-

τικής Αλλαγής:
i) σχετικά µε τη χρηµατοδότηση φωτοβολταϊκών έργων,

σελ. 3202 
ii) σχετικά µε την ίδρυση Εταιρείας Παροχής Αερίου (ΕΠΑ)

της Στερεάς Ελλάδας και της Εύβοιας, σελ. 3203
β) Προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την κατάρ-

γηση του Ινστιτούτου Οπτικοακουστικών Μέσων (Ι.Ο.Μ.),
σελ. 3205

γ) Προς  τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την επιστολή της FIFA στην Επιτροπή Επαγγελµατικού
Αθλητισµού, σελ. 3206

δ)Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε την ακύρωση κυβερνητικής από-
φασης για το "ειδικό  χωροταξικό των υδατοκαλλιεργειών",
σελ. 3208

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης: 
i) σχετικά µε την ανάγκη λειτουργίας του πρότυπου διαβη-

τολογικού ιατρείου στο Μαµάτσειο Νοσοκοµείο Κοζάνης,
σελ. 3210

ii) σχετικά µε τις ελλείψεις υγειονοµικού υλικού στα νοσο-
κοµεία, σελ. 3211

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου: Ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Ο Αντιπρόεδρος
της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών και οι Υπουργοί
Εσωτερικών, Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των, κατέ- θεσαν σχέδιο νόµου: "Πειθαρχικό Δίκαιο Δηµοσίων
Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Νοµικών Προσώπων
Δηµοσίου Δικαίου", σελ. 3213

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β. , σελ 3177 - 3211
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ 3211 - 3213

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 3208, 3209, 3210
ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ Γ. , σελ. 3210, 3211
ΚΑΨΗΣ Π. , σελ. 3205, 3206
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ.(ΝΔ) , σελ. 3205
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Α. , σελ. 3211, 3212
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π. , σελ. 3206, 3207, 3208
ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ Α. , σελ. 3202
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 3206, 3207, 3208
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ. , σελ. 3202, 3203, 3204
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν. , σελ. 3208, 3209, 3210
ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ Μ. , σελ. 3210, 3211, 3212, 

3213
ΤΣΩΝΗΣ Ν. , σελ. 3203

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΞΑ’
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Αθήνα, σήµερα στις 16 Ιανουαρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.07’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αθανασία Μερεν-
τίτη, Βουλευτή Τρικάλων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
Ενωση Κεραµιστών και Αγγειοπλαστών αιτείται τη µη κατάργηση
του ΕΛΚΕΑ του µοναδικού Κέντρου παραγωγής και έρευνας
πρώτων υλών που συµβάλλει στην προµήθευση και τεχνική βοή-
θεια των βιοτεχνιών και των εργαστηρίων.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην κατάργηση του
τελωνείου Κατακόλου.

3) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ραφήνας-Πικερµίου
αιτείται την απάλειψη από το άρθρο 24, παρ.7, εδάφιο β της φρά-
σης «εφόσον στην οικία...δεν υπερβαίνει τα 2.200 ευρώ».

4) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Τήνου αιτείται τη δροµολόγηση
ολοκλήρωσης του έργου του εξωτερικού λιµένος Τήνου.

5) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δικηγορι-
κός Σύλλογος Πειραιά εκφράζει επιχειρήµατα και τις θέσεις του
σχετικά µε τα αιτήµατα της Ε.Ε. και της Τρόικας που αφορούν
τους κοινοτικούς δικηγόρους, το άνοιγµα του επαγγέλµατος και
την ίδρυση δικηγορικών εταιρειών.

6) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του πολιτιστικού συλ-
λόγου «Η ΛΟΥΤΣΑ» Δήµου Ιωαννίνων αιτείται την παραχώρηση
των παλαιών εγκαταστάσεων του ιδρύµατος κοινωνικής πρό-
νοιας «Νεοµάρτυρας Γεώργιος» στον οικείο δήµο.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας αι-
τείται την απαλλαγή πληρωµής των τελών κυκλοφορίας όλων
των οχηµάτων του Δήµου Δυτικής Αχαϊας.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Δούκας, κάτοικος
Γλυφάδος, ιδιώτης καταθέτει επιστολή στην οποία παραθέτει τις
προτάσεις του σχετικά µε την φορολόγηση των καπνοβιοµηχα-
νικών προϊόντων.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Σωµατείου Συν-
ταξιούχων ΔΕΗ, επαρχίας Εορδαίας, Πτολεµαΐδας εκφράζει την
έντονη δυσαρέσκειά του για την πιθανότητα κατάργησης του µει-
ωµένου τιµολογίου.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Περιφερειακής
‘Ενωσης Δήµων Κεντρικής Μακεδονίας αιτείται την ένταξη στο
πολυνοµοσχέδιο ρυθµίσεων των οφειλών στους δήµους.  

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος τέως Γενικών Διευ-
θυντών και Αναπληρωτών Γενικών Διευθυντών των Υπουργείων
και της Βουλής των Ελλήνων  δηλώνει την αγανάκτηση και πικρία
του για τις συνεχείς µειώσεις των συντάξεων.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της µεταφοράς µαθητών στα σχολεία από το υπεραστικό ΚΤΕΛ
Πάτρας.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας ζητεί την προώθηση  οικονοµικών αιτηµάτων του.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Μονάδα Μεταµόσχευσης Νε-
φρού Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πατρών αιτείται έγκρισης
της παράτασης της θητείας των Ιατρών που είναι διορισµένοι ως
Επιµελητές Β’ της Χειρουργικής Κλινικής για την ενίσχυση της
Μονάδας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος  Ερυµάνθου του
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Νοµού Αχαΐας αιτείται τη µη κατάργηση - συγχώνευση των Ειρη-
νοδικείων της περιοχής.

16) Η Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙΔΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο της Κω
καταθέτει απόσπασµα απόφασης του δηµοτικού συµβουλίου  και
προτείνει την µετατροπή των δηµοτικών επιχειρήσεων αστικών
συγκοινωνιών σε Ανώνυµες Εταιρείες µε τη συµµετοχή ΝΠΙΔ ή
του ΚΤΕΛ.

17) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ζαγοράς-Μουρεσίου Νoµού Μα-
γνησίας αιτείται την αύξηση των πιστώσεων µέσω των ΚΑΠ για
τις λειτουργικές δαπάνες των σχολείων του ορεινού αυτού
δήµου.

18) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβε-
στικού Σώµατος Νοµού Δράµας-Καβάλας-Ξάνθης αιτείται τη
συνέχιση της λειτουργίας του Πυροσβεστικού Σταθµού Χρυσού-
πολης.

19) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Παράρτηµα Ανατολικής Μακε-
δονίας του Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος αιτείται την
αναγκαιότητα υποβολής φακέλου στην Ε.Ε. για την οικονοµική
ενίσχυση µέτρων Φυτοπροστασίας-Φυτοϋγειονοµικού ελέγχου.

20) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αρχιφύλακας Ζουρνατζής Χα-
ράλαµπος και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων αιτούνται την επίλυση προβληµάτων που δηµιουργούνται
από την εφαρµογή της απόφασης 30218/26803/817 (ΦΕΚ2848,
15/12/2011).

21) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  τα Σωµατεία  Εργαζοµένων της
ΣΕΚΑΠ ΑΕ  εκφράζουν την έντονη ανησυχία τους  για την πορεία
του διαγωνισµού πώλησης των µετοχών της εταιρίας που κατέχει
η ΑΤΕ.

22) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Πανελληνίου Συλλόγου
Φυσικοθεραπευτών αιτείται την ικανοποίηση των οφειλών των
ασφαλιστικών ταµείων ΟΠΑΔ ΚΑΙ ΥΠΑΔ προς τους φυσικοθερα-
πευτές της Μαγνησίας.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος του Συλλόγου Ελ-
λήνων Αρχαιολόγων, Τοπικό Παράρτηµα Κρήτης αιτείται την
προστασία του επιστηµονικού αντικειµένου και των εργασιακών
δικαιωµάτων των Ελλήνων αρχαιολόγων.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ηρακλείου εκφρά-
ζει την έντονη δυσαρέσκειά του για την για την υπό ψήφιση διά-
ταξη του άρθρου 38 στο σχέδιο νόµου για την «Αντιµετώπιση της
βίας στα γήπεδα, ..... και λοιπές διατάξεις».

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ηρακλείου αιτείται την
επίλυση προβλήµατος που δηµιουργείται µε τη διάταξη του άρ-
θρου 38 του νοµοσχεδίου για την «Αντιµετώπιση της βίας στα
γήπεδα, του ντόπινγκ, των προσυνεννοηµένων αγώνων και λοι-
πές διατάξεις».

26) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο  ΙΜΑΣ-ΣΥΡΜΑ (Σ.Ε.Β.Κ.Ε.)
αιτείται την ένταξη των εργαζοµένων της εταιρείας  ΙΜΑΣ Α.Ε.
στη λίστα µε τα Βαρέα και Ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

27) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Παραθεριστικός Οικοδοµικός
Συνεταιρισµός Υπαξιωµατικών και Αστυφυλάκων Τέως Αστυνο-
µίας Πόλεων- ΣΥΝΠΕ αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
ανάκληση υφιστάµενης πολεοδοµικής άδειας του παραθεριστι-
κού οικοδοµικού συνεταιρισµού υπαξιωµατικών και αστυφυλά-
κων τέως αστυνοµίας πόλεων στη θέση Κάµπος Νοµού Φθιώ-
τιδας.

28) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή της
Ανεξάρτητης Συνδικαλιστικής Πρωτοβουλίας Αστυνοµικών
(Α.Σ.Π.Α.) Θεσσαλονίκης εκφράζουν την δυσαρέσκεια τους, για
την απόφαση του ΤΕΑΠΑΣΑ, «περί χορήγησης εφάπαξ βοηθήµα-
τος µε την προϋπόθεση της συµπλήρωσης 31 ετών υπηρεσίας
στο Σώµα». 

29) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιδή-
µαρχος Παλλήνης αιτείται την επανεξέταση θέµατος που αφορά
την αντιµισθία αιρετών δηµοσίων υπαλλήλων.

30) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αριστείδης Σταθόπουλος,
Περιφερειακός Σύµβουλος αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας
του ΙΚΑ Μελιγαλά.

31) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια
Συνοµοσπονδία Ενώσεων Αγροτικών Συνεταιρισµών αιτείται την
προώθηση ρύθµισης για την επίλυση θέµατος που αφορά αστι-
κές και ποινικές ευθύνες των µελών των Διοικητικών Συµβουλίων
των αγροτικών συνεταιριστικών οργανώσεων για χρέη των συνε-
ταιριστικών οργανώσεων τις δεκαετίες ’80 και ’90.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Χίου
αιτείται λύσεως στα καθηµερινά προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζουν οι πολίτες, λόγω των δυσµενών οικονοµικών µέτρων.

33) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία o Δήµαρχος Οιχαλίας, Νοµού
Μεσσηνίας αποστέλλει ψήφισµα µε το οποίο αιτείται την ανα-
διοργάνωση των υπηρεσιών του Πυροσβεστικού Κλιµακίου Με-
λιγαλά σε Πυροσβεστικό Σταθµό.

34) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Οιχαλίας, Νοµού
Μεσσηνίας αιτείται την παραµονή της υπηρεσίας χορήγησης δα-
νείων στην Αγροτική Τράπεζα Μελιγαλά.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Παραθεριστικός Οικοδοµικός
Συνεταιρισµός Υπαξιωµατικών και Αστυφυλάκων Τ. Αστυνοµίας
Πόλεων (ΣΥΝΠΕ) αιτείται την επίλυση του ζητήµατος ανάκλησης
της πολεοδοµικής µελέτης δηµιουργίας παραθεριστικού οικοδο-
µικού συνεταιρισµού στην περιοχή Κάµπος του Νοµού Φθιώτι-
δoς.

36) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ελαφονήσου, Περι-
φέρειας Πελοποννήσου αιτείται την αρωγή των αρµοδίων για την
αναβάθµιση των θεµάτων υγείας της περιοχής, όπως και την
ασφαλή φιλοξενία των επισκεπτών της Ελαφονήσου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά διακοπή καταβολής της σύνταξης από τον ΟΓΑ προς την
κ. Βασιλική Λιάπη.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλ-
λήλων ΕΟΜΜΕΧ και το Εργατουπαλληλικό Κέντρο Αθήνας αι-
τούνται την απόσυρση της συγχώνευσης του ΕΟΜΜΕΧ µε το
ΕΤΕΑΝ από το επικείµενο πολυνοµοσχέδιο και τη συνέχιση λει-
τουργίας του Οργανισµού.

39) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ραφήνας-Πικερµίου,
Νοµού Αττικής αιτείται την άµεση τροποποίηση των διατάξεων
εξαίρεσης των υπηρεσιών παροχής νερού µη εµφιαλωµένου και
των υπηρεσιών αποχέτευσης απευθείας από τους ΟΤΑ, από το
ΦΠΑ..

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Χίου αναφέρεται σε προβλήµατα που αντιµετωπίζουν διάφοροι
κλάδοι εργαζοµένων σχετικά µε την ιατροφαρµακευτική κάλυψη.

41) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ανέλεγκτους
πολυεθνικούς οµίλους, µε παρουσία στην Ελλάδα, σχετικά µε τον
τρόπο διαµόρφωσης και απεικόνισης του κόστους και ισολογι-
σµού τους. 

42) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις µεγάλες
αυξήσεις, έως 32%, στα προϊόντα ιδιωτικής ετικέτας από τα σού-
περ µάρκετ. 

43) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Εργατικό Κέντρο Νοµού
Σάµου εκφράζει την αντίθεσή του στην αντιλαϊκή-αντεργατική
επίθεση του κεφαλαίου και της κυβέρνησης που οδηγεί και στην
αποµόνωση και αποκλεισµό του νησιωτικού Νοµού.

44) Η Βουλευτής Ευβοΐας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-

ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Τυφλών Βο-
ρείου Ελλάδος «ο Λουδοβίκος Μπράιγ» αιτείται την προστασία
και εκπαίδευση των τυφλών ατόµων, καθώς και τη δηµιουργία
αντίστοιχων µονάδων φιλοξενίας ηλικιωµένων τυφλών ατόµων.

45) Η Βουλευτής Ευβοΐας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Ενότητα
Βαθέος Αυλίδος του Δήµου Χαλκίδας του Νοµού Ευβοΐας αιτεί-
ται την άµεση ενέργεια κάθε αρµόδιου φορέα σχετικά µε τις απο-
φάσεις δηµιουργίας λιµανιού στον Όρµο Βαθέος Αυλίδος.

46) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος του Πα-
νελλήνιου Συλλόγου Εργαστηριακών Υπαλλήλων ΙΚΑ καταγ-
γέλλει την καθυστέρηση στον εφοδιασµό των εργαστηρίων του
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ µε αντιδραστήρια, προκειµένου για την ενίσχυση του
ιδιωτικού τοµέα παροχών υγείας.

47) Η Βουλευτής Ευβοΐας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στην
Ειδική Αγωγή αιτούνται την αναγνώριση του έργου τους κατά τη
διαµόρφωση του νέου µισθολογίου και τη διατήρηση του επιδό-
µατος ειδικών αναγκών.

48) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η κ. Μάρθα  Τσέλου, φοιτήτρια του τµή-
µατος «Εφαρµγοών Πληροφορικής στην Διοίκηση και στην Οι-
κονοµία» αιτείται τη µετεγγραφή της στο αντίστοιχο τµήµα του
ΤΕΙ Μεσολογγίου, µε κριτήρια πολύτεκνης (τρία αδέλφια µικρό-
τερα).

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 418/11-10-2011 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 3309/5-12-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό
Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 1011/24-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζηδάκη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 45235/5-12-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1297/02-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπούρα Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5290/5-12-2011  έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1606/15-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/28495/

4555/5-12-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1621/16-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πλεύρη Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14186/5-12-

2011έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακό-
λουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 1747/21-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/651/ ΑΣ 52655

δις/ 5-12-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 22902/19-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καλαφάτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Y.A.Π.E./Φ.38/

οικ.27751/5-12-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 23556/27-09-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη  Φωτίου - Φανουρίου, Λεβέντη  Αθανασίου,
Τσούκαλη Νικολάου και Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 42178/EYΣ 4835/5-12-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό
Ανάπτυξης Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάν-
τηση:

3200 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 17 Ιανουαρίου 2012.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1529/14-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε καθυστερήσεις στην υλοποίηση του
χρονοδιαγράµµατος του ΟΣΚ για την κατασκευή του Ευρωπαϊ-
κού Σχολείου Ηρακλείου. 

2. Η µε αριθµό 1683/248/18-11-2011 ερώτηση  και αίτηση κα-

τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σταύρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την πρόσληψη συµβούλων για τις συµβάσεις παραχώρησης.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 631/8-11-2011 αναφορά του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ένταξη σε ανάλογο
πρόγραµµα και τη χρηµατοδότηση για την αναστήλωση και αξιο-
ποίηση του διδακτηρίου του Δηµοτικού Σχολείου Βασιλικών Λέ-
σβου.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 365/10-1-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Μερεντίτη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τη χρηµατοδότηση φωτοβολταϊκών έργων. 

Στην ερώτηση της κ. Μερεντίτη θα απαντήσει ο Υπουργός κ.
Παπακωνσταντίνου, αφού πρώτα η κ. Μερεντίτη µάς την παρου-
σιάσει πολύ σύντοµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ο ν. 3851/2010 αποτέλεσε αναµφίβολα µια ση-

µαντική εξέλιξη για την πράσινη ενέργεια στη χώρα µας, γιατί
θεσµοθετήθηκαν σηµαντικά κίνητρα για την εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών σε κτήρια ή χώρους από αγρότες και µη µε πολύ αξιό-
λογα κίνητρα. Το ότι υποσχεθήκαµε και δεσµευθήκαµε ότι οι
αιτήσεις των αγροτών θα εξετάζονται κατ’ εξαίρεση δηµιούρ-
γησε πολλές ελπίδες στους αγρότες. Αυτό αν το συνδυάσουµε
και µε τη συνεχή µείωση του αγροτικού εισοδήµατος, ώθησε
τους αγρότες να επενδύσουν πολλά όνειρα, να ξοδέψουν χρόνο
και χρήµατα, για να καταθέσουν γρήγορα και έγκαιρα το φάκελό
τους. 

Όµως τα οικονοµικά προβλήµατα και η άσχηµη οικονοµική κα-
τάσταση της χώρας έβαλαν φρένο στην υλοποίηση των επενδύ-
σεων των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, διότι υπάρχει σχεδόν
µηδενική χρηµατοδότηση από το τραπεζικό σύστηµα. 

Σήµερα, κύριε Υπουργέ, το γνωρίζετε και εσείς καλύτερα από
µένα, κινδυνεύει το Ελ Ντοράντο των φωτοβολταϊκών υποσχέ-
σεων και δυνατοτήτων να µετατραπεί σε εφιάλτη, γιατί δεν προ-
χωράνε οι επενδύσεις. Μικροεπενδυτές των λίγων εκατοντάδων
κιλοβάτ που µπήκαν σε αυτήν την περιπέτεια και ξόδεψαν ίσως
και χρήµατα που δεν είχαν, για να αποκτήσουν τις πολυπόθητες
συµβάσεις µε τον ΔΕΣΜΗΕ, βρίσκονται στη δυσάρεστη θέση να
µην µπορούν να πάρουν την εγγυητική επιστολή. 

Πριν από λίγους µήνες κάνατε µια διευκόλυνση. Λέτε ότι µπο-
ρεί να γίνουν φωτοβολταϊκά σε αγρότες που δεν έχουν συγκεν-
τρώσει τα απαραίτητα στοιχεία. Όµως η εγγυητική των τραπεζών
εξακολουθεί να θεωρείται σαν προϋπόθεση και κινδυνεύει να
εξαντληθεί το δεκαοκτάµηνο, χωρίς να µπορούν να έχουν τη σύν-
δεση. Αυτό σηµαίνει εκτός των άλλων ότι χάνονται και οι ευνοϊκές
τιµές.

Αν γνωρίζω καλά περίπου χίλια φωτοβολταϊκά έργα βρίσκονται
στον αέρα µε κίνδυνο, όπως σας είπα πριν από λίγο, να χαθεί και
η δυνατότητα των επενδυτών να προχωρήσουν στην επένδυση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Εκτός των άλλων όµως, αυτοί οι επενδυτές κρατούν δεσµευ-
µένη την ισχύ στις περιοχές τους, που θα µπορούσε να γίνει κάτι
άλλο σ’ αυτές τις ώρες που βρισκόµαστε.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, θέλω να συζητήσουµε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Μερεντίτη, πρέ-

πει να ολοκληρώσετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, και σας ευ-

χαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να εξετάσετε και το παραεµπόριο το

οποίο ανθεί, γίνεται πιεστικό και εκβιαστικό µερικές φορές προς
αυτούς οι οποίοι, όπως γνωρίζουµε και οι ίδιοι αλλά και αυτοί
που κάνουν το παραεµπόριο, είναι σε πολύ δυσµενή θέση. Ως εκ
τούτου, λοιπόν, οι πιέσεις είναι πολύ µεγάλες.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Παπακωνσταντίνου.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κυρία Μερεντίτη, σας ευχαριστώ για την ερώτηση, γιατί µας
δίνει την ευκαιρία να συζητήσουµε για ένα πολύ σηµαντικό θέµα
και να επαναλάβουµε και ορισµένα κρίσιµα στοιχεία σχετικά µε
την εξέλιξη των έργων ανανεώσιµων πηγών ενέργειας στη χώρα. 

Θέλω να ξεκινήσω µε µία αναφορά στο γεγονός ότι πρέπει
πάντα να θυµόµαστε ότι στα έργα ΑΠΕ έχουµε ιδιώτες επενδυ-
τές, οι οποίοι δραστηριοποιούνται µε στόχο το κέρδος, είτε αυτοί
είναι αγρότες είτε είναι άλλοι. Κι έτσι πρέπει να το προσεγγί-
ζουµε µέσα σε µία, δυστυχώς, εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική
κατάσταση, η οποία αγγίζει και τη χρηµατοδότηση αυτών των
έργων.

Τα έργα ΑΠΕ είναι προτεραιότητα για τη χώρα, είναι προτε-
ραιότητα για την Κυβέρνηση, γι’ αυτό τα τελευταία δύο χρόνια,
το Υπουργείο Περιβάλλοντος έχει προσπαθήσει να στηρίξει την
προσπάθεια αυτή. Ως αποτέλεσµα έχουµε µία πολύ µεγάλη ανά-
πτυξη της εγκατάστασης των ΑΠΕ τα τελευταία χρόνια –και ει-
δικά τον τελευταίο χρόνο, το 2011- µε µία σειρά από συγκε-
κριµένες δράσεις: µε ένα ειδικό χωροταξικό, µε το ν. 3851 που
θέτει το πλαίσιο και το πλέγµα των κινήτρων για την ανάπτυξη
των ΑΠΕ, µε την προτεραιότητα που ήδη έχουµε δώσει για το
ξεµπλοκάρισµα επενδύσεων που εκκρεµούν και µε την προτεραι-
ότητα που δίνεται και από τον ΔΕΣΜΗΕ και από τη ΔΕΗ για την
εξυπηρέτηση των αιτηµάτων άδειας παραγωγής και διασύνδε-
σης.

Ειδικά για τα φωτοβολταϊκά υπάρχει σηµαντική, όπως ξέρετε,
επιδότηση της λειτουργίας µέσω του συστήµατος των εγγυηµέ-
νων τιµών, που στοχεύει ακριβώς να λειτουργεί σαν κίνητρο. 

Είναι χρήσιµο να θυµίσουµε λίγο τις διαφορές και το µέγεθος
της επιδότησης που δίνουµε στη χώρα µας, σε σχέση και µε
άλλες χώρες. Ειδικά για τις εγκαταστάσεις έως 100 KW που αφο-
ρούν τους αγρότες, η επιδότηση ήταν 0,39 λεπτά στην Ελλάδα,
0,22 λεπτά στη Γερµανία, που έχει το 1/3 της ηλιοφάνειας, 0,13
στην Ισπανία, 0,25 στην Πορτογαλία, 0,24 στην Ιταλία.

Άρα στη χώρα µας ξεκινάµε µε ένα εξαιρετικά καλύτερο,
σαφώς ευνοϊκότερο, καθεστώς εγγυηµένης τιµής συγκριτικά µε
τις άλλες χώρες και ειδικά για τους αγρότες όπου η επιδότηση,
σε σχέση µε τα υπόλοιπα φωτοβολταϊκά που είναι 0,33 λεπτά,
είναι 0,39 λεπτά.

Δεν έχουµε όµως, σταµατήσει εκεί. Ειδικά –και πάλι- για τα
αγροτικά φωτοβολταϊκά έχουµε βάλει τους αγρότες σε έναν ει-
δικό κατάλογο όπου τα αιτήµατά τους εξετάστηκαν κατά προτε-
ραιότητα. Η ΔΕΗ εξαιτίας αυτής της ρύθµισης έχει ικανοποιήσει
σε αδειοδοτικό επίπεδο το σύνολο των αιτηµάτων. 

Επίσης η ΔΕΗ παρείχε πρόσθετη διευκόλυνση, ώστε να µην
είναι υποχρεωµένοι οι αγρότες –το είπατε κι εσείς- να προκατα-
βάλουν τις δαπάνες σύνδεσης, παρά να χρειάζεται µόνο µία εγ-
γυητική επιστολή, για να προχωρήσουν τη σύµβαση σύνδεσης.
Κι έχουµε δώσει και µία επιπρόσθετη παράταση προθεσµίας δύο
µηνών για την υποβολή εγγράφων έτσι, ώστε οι τρεις µήνες να
έχουν γίνει πέντε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θεωρούµε, λοιπόν –και κλείνω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε- ότι µε
αυτά τα µέσα παρέχεται ένα πλαίσιο διευκόλυνσης. Μακάρι να
µπορούσαµε να κάνουµε πολλά παραπάνω. Αυτό, όµως, το πλαί-
σιο διευκόλυνσης δεν µπορεί να υπεισέλθει και σε ζητήµατα που
αφορούν τη σχέση των αγροτών µε το τραπεζικό σύστηµα, το
οποίο αυτήν τη στιγµή, έχει τις δυσκολίες που ξέρετε και ακόµη
και αν θέλετε, παραδοσιακές τράπεζες που στήριζαν τον αγρο-
τικό τοµέα και τους αγρότες, αυτήν τη στιγµή, βρίσκονται σε µία
εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση και άρα δυσκολεύονται να χρη-
µατοδοτήσουν.

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µε κάποια πράγµατα προς
αυτήν την κατεύθυνση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Η ερωτώσα Βουλευτής κ. Μερεντίτη έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κύριε Υπουργέ, άλλο πράγµα είναι ο

νόµος και άλλο η εφαρµογή του. Το περιγράψατε. Η δυσκολία,
όµως, υπάρχει. Κι επειδή αναφερθήκατε και στην Αγροτική Τρά-
πεζα, πρέπει να πούµε ότι η ΑΤΕ Leasing είναι ίσως η µόνη, που
µε πολλές δυσκολίες, προσπαθεί να βοηθήσει σε όλη την ιστορία.
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Επειδή ξέρουµε καλά ότι πολλοί αγρότες και µάλιστα µε ευ-
θύνη κάποιων συνεταιριστικών οργανώσεων, ξόδεψαν πολλά
χρήµατα, για να ετοιµάσουν το φάκελο τους, να τον καταθέσουν
και ότι σήµερα, βρίσκονται σε δύσκολη θέση, εγώ θέλω να σας
κάνω µια πρόταση σήµερα και αν µπορείτε να την εξετάσετε.
Προτείνω στους αγρότες, οι οποίοι έχουν φτάσει στο σηµείο να
πάρουν τους όρους σύνδεσης και τους έχετε δώσει και το τρί-
µηνο της προθεσµίας, χωρίς να εµποδίσουν την εξέλιξη της εξέ-
τασης των άλλων φακέλων -διότι πρέπει να εξετάζουµε και αυτήν
την παράµετρο- να επιτρέψουµε, να µετατρέψουν την άδεια των
100 MW που έχουν, σε 20 MW µε ό,τι αυτό συνεπάγεται, κύριε
Υπουργέ, δίνοντάς τους και δύο ακόµα µήνες περιθώριο.

Γιατί το λέω αυτό; Διότι το κόστος είναι περίπου το 1/3 και πι-
θανότατα κάποιοι από αυτούς -αν όχι όλοι, τουλάχιστον το 1/3-
θεωρώ ότι µπορεί να έχουν τα χρήµατα αυτά, για να προχωρή-
σουν σε µια τέτοια λύση.

Θα ήθελα στη δευτερολογία σας να µου απαντήσετε, επειδή
πολλά γράφονται και πολλά ακούγονται, ως προς την πιθανή µεί-
ωση της τιµής της κιλοβατώρας. Αυτό έχει δηµιουργήσει µια ανα-
στάτωση στην αγορά, γιατί τα χρήµατα είναι πολλά, πολλοί
εµπλέκονται, πολλοί θέλουν να βοηθήσουν και πολλοί νέοι -και
όχι µόνο- επενδύουν καθηµερινά. Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, πι-
στεύω ότι θα χρειαστεί να κάνουµε και µια άλλου είδους συζή-
τηση, γιατί πάρα πολλοί νέοι επένδυσαν όνειρα σε όλο αυτό το
σύστηµα -και στην αγορά και στην κατασκευή των ΑΠΕ- και πρέ-
πει εδώ, να φροντίσουµε και να προχωρήσουν έγκαιρα, αλλά και
να είµαστε συνεπείς και να εξασφαλίζουµε τον υγιή ανταγωνι-
σµό.

Κλείνοντας, επειδή µιλάµε για ενέργεια και ΑΠΕ -και στις ΑΠΕ
έχουµε στρέψει αρκετά την προσοχή µας και τις προσπάθειες
µας- θα ήθελα να πω πως ΑΠΕ είναι και υδροηλεκτρικά έργα,
κύριε Υπουργέ. Θέλω να σας καλέσω για ακόµη µια φορά να
ασχοληθείτε περισσότερο έτσι, ώστε να έχουµε εξέλιξη και πρό-
οδο στο µεγάλο έργο της περιοχής µου: το υδροηλεκτρικό
φράγµα Μεσοχώρας, στο οποίο πετάχτηκαν πολλά εκατοµµύρια
και πολλά εκατοµµύρια περιµένουν να έχουν ανάπτυξη. Περιµέ-
νει αυτό το έργο να δοθεί µια λύση από τη ΔΕΗ, να γίνει έµφραξη
και να λειτουργήσει. Σας το λέω, επειδή εγώ το ζω  -εσείς βε-
βαίως το ξέρετε, αλλά δεν µπορείτε να νιώσετε τον πόνο το δικό
µας- και ξέρω πώς είναι, να βλέπεις εκατοµµύρια να περιµένουν
και να µην αξιοποιούνται για λόγους που δεν υπάρχει πουθενά
καµµία λογική.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός  Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, κ. Παπακωνσταντίνου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ.
Όλοι ξέρουµε ότι είµαστε σε µια αρνητική συγκυρία και όλοι

ξέρουµε ότι όλοι οι επενδυτές έχουν πρόβληµα. Οι αγρότες
έχουν και αυτοί τα δικά τους προβλήµατα, έχουν βεβαίως και ένα
πλεονέκτηµα που είναι, ότι αυτοί οι ίδιοι έχουν την ιδιοκτησία της
γης, κάτι το οποίο δεν συµβαίνει για άλλους επενδυτές.

Τώρα ίσως είναι χρήσιµο -και θα απαντήσω ακριβώς σ’ αυτά
που θέσατε- να πούµε ορισµένα στοιχεία. Μέχρι το Σεπτέµβριο
του 2011, η σύµβαση αγοροπωλησίας για έργα ανάπτυξης φω-
τοβολταϊκών από αγρότες, ήταν 3.100 µε ισχύ 295 MW έναντι
1.500 MW στο σύνολο των φωτοβολταϊκών. Τα αγροτικά φωτο-
βολταϊκά που έχουν µπει σε λειτουργία µέχρι το Σεπτέµβριο του
2011, είναι µόλις τριάντα τέσσερα και αντιστοιχούν σε µια ισχύ
3,2 MW. Αυτό από µόνο του δείχνει το πρόβληµα στο οποίο ανα-
φερθήκατε, χωρίς καµµία αµφιβολία. Όλοι οι υπόλοιποι εκτός
αγροτών, έθεσαν σε λειτουργία 260 MW. 

Άρα υπάρχει πράγµατι, ένα πρόβληµα πρόσβασης στη χρηµα-
τοδότηση από τους αγρότες, δυσανάλογα µεγαλύτερο από ό,τι
από άλλους. Άκουσα την πρότασή σας. Εγώ θα τη δω αυτήν την
πρόταση, για να δούµε κατά πόσο υπάρχει αυτή η δυνατότητα
που λέτε, δηλαδή της µείωσης µε ταυτόχρονη βοήθεια παράτα-
σης. Δεν µπορώ να απαντήσω, γιατί δεν ήταν στην ερώτησή σας
η συγκεκριµένη πρόταση επί τούτου, αλλά θα τη δουν οι υπηρε-

σίες και θα επανέρθω.
Ρωτήσατε για το ζήτηµα των εγγυηµένων τιµών. Είµαστε σε

µία συζήτηση µε όλη την αγορά, γιατί όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι
οι τιµές των φωτοβολταϊκών είναι πλέον πολύ υψηλές και πρέπει
να γίνει µια διόρθωση. Η διόρθωση αυτή -και θέλω να το τονίσω
αυτό- δεν θα αφορά τα έργα τα οποία είναι σε λειτουργία και τα
έργα τα οποία έχουν ήδη κλειδώσει τιµές, διότι κάτι τέτοιο θα
κατέστρεφε την αγορά, αλλά αφορά το από εδώ και πέρα, µε µε-
γάλη σαφήνεια. Εδώ αυτή η µείωση, στην οποία θα προβούµε,
αφότου έχουµε κάνει έναν εξαντλητικό διάλογο µε τους φορείς,
θα είναι µια λελογισµένη µείωση, η οποία θα δίνει προοπτική και
η οποία θα σταθεροποιεί την ίδια την αγορά. Αυτήν τη στιγµή,
ένα από τα µεγάλα ζητήµατα που υπάρχουν, είναι ο φόβος πολ-
λών επενδυτών ότι µε τις σηµερινές τιµές των φωτοβολταϊκών
θα είναι τέτοιο το έλλειµµα του ΔΕΣΜΗΕ τα επόµενα χρόνια, που
δεν θα µπορέσει το κράτος να αντεπεξέρθει στις υποχρεώσεις
του, άρα να πληρώσει και άρα θα αναγκαστούµε να αυξήσουµε
πολύ το τέλος ΑΠΕ κ.ο.κ..

Άρα θα πάµε σε µειώσεις λελογισµένες σε συµφωνία και µε
τους φορείς.

Τέλος, µιας και αναφερθήκατε στο φράγµα της Μεσοχώρας,
να πω ότι είναι µια πολύ σηµαντική επένδυση, όπου έχουµε –
όπως ξέρετε- την παράδοξη κατάσταση να έχει προχωρήσει µια
διαδικασία, να έχουµε φτάσει κάπου και να έχει κολλήσει και να
µην µπορούµε να προχωρήσουµε. Με την Ειδική Γραµµατεία
Υδάτων και τον Ειδικό Γραµµατέα, που εποπτεύει και το ΕΠΠΕ-
ΡΑΑ κάνουµε προσπάθειες απεµπλοκής, όπως κάνουµε και για
µια σειρά από άλλα υδροηλεκτρικά έργα. Νοµίζω πως θα είµαστε
σύντοµα σε θέση να πούµε ότι αυτή η συγκεκριµένη επένδυση
προχωράει. Είναι ένα σηµαντικό φράγµα στην περιοχή σας, στο
οποίο εµείς πιστεύουµε και θεωρούµε ότι πρέπει να προχωρή-
σει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Σειρά έχει η πρώτη µε αριθµό 366/10-1-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Νικολάου Τσώνη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την ίδρυση Εταιρείας Παροχής Αερίου (ΕΠΑ) της Στερεάς Ελλά-
δας και της Εύβοιας. 

Κύριε Τσώνη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε σύντοµα
την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι το δίκτυο της ΔΕΠΑ, το δίκτυο

παροχής φυσικού αερίου διασχίζει το Νοµό Φθιώτιδας από
βορρά προς νότο για πολλά χιλιόµετρα. Γνωρίζετε, επίσης, ότι
στο Νοµό Φθιώτιδας έχει κατασκευαστεί ένα µέρος του βασικού
δικτύου που φθάνει περίπου τα σαράντα χιλιόµετρα. Μέχρι τώρα
έχει δοθεί φυσικό αέριο και έχουµε δει το όφελος στη βιοµηχα-
νική περιοχή αλλά πρόσφατα και στο Νοσοκοµείο της Λαµίας. 

Τούτο τον καιρό, γνωρίζουµε ότι η παροχή και η χρήση φυσι-
κού αερίου και στις πόλεις είναι απαραίτητη, διότι θα βοηθήσει
τα νοικοκυριά. Ακόµη, όταν µεταφερθεί και σε άλλες πόλεις θα
βοηθήσει τις βιοµηχανικές και βιοτεχνικές επιχειρήσεις, καθώς
και τις γεωργοκτηνοτροφικές. Θεωρούµε, όµως, ότι µια τέτοια
καλύτερη ανάπτυξη µπορεί να γίνει όταν θα υπάρξει αποκέν-
τρωση. 

Πάνω σε αυτό, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας ρωτήσω το
εξής: Πώς σκέφτεστε τώρα µε το διαγωνισµό που έγινε για τις
ΕΠΑ να αναπτυχθεί αυτή η εταιρεία και τι είναι ακριβώς η ΕΠΑ;

Αυτόν τον καιρό που διανύουµε και µε τα όσα πρόσφατα
έχουµε ακούσει περί ανεργίας, θεωρούµε ότι η καλύτερη χρησι-
µοποίηση οπωσδήποτε θα ευεργετήσει το νοµό µας, αλλά και θα
βοηθήσει την περιοχή, την πόλη της Λαµίας. 

Σας ερωτάµε, λοιπόν, πρώτον, αν σκέφτεστε να το βάλετε σ’
αυτήν την αποκεντρωµένη βάση και, δεύτερον, τι θα κάνετε για
να δηµιουργηθεί στη Λαµία το κέντρο της νέας ΕΠΑ Στερεάς Ελ-
λάδος και Εύβοιας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
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Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσώνη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Παπα-
κωνσταντίνου.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε και ευχαριστώ και τον κύριο συνάδελφο για την ερώ-
τηση. 

Θα συµφωνήσω απόλυτα στο βασικό σκεπτικό τόσο της γρα-
πτής ερώτησής σας όσο και µε την τοποθέτηση που κάνατε προ-
φορικά. Η επέκταση του δικτύου φυσικού αερίου στη χώρα είναι
προφανώς ένα βήµα ανάπτυξης στην περιφέρεια, αναβάθµισης
της ποιότητας ζωής και, βέβαια, ένα σηµαντικό βήµα περιβαλ-
λοντικής προστασίας και αναβάθµισης συνολικά του περιβάλλον-
τος. 

Θυµίζω –και είναι χρήσιµο να το πούµε µε ευκαιρία την ερώ-
τησή σας- ότι  µε το νόµο που ψήφισε η Βουλή τον Ιούλιο του
2011, το ν.4001 ουσιαστικά αλλάξαµε το τοπίο της ενέργειας στη
χώρα και δώσαµε µια µεγάλη ώθηση στο φυσικό αέριο µε την
επέκταση των δικτύων των εταιρειών παροχής φυσικού αερίου
στις Περιφέρειες της Στερεάς Ελλάδας και Εύβοιας, στην Κεν-
τρική Μακεδονία και Θράκη. Με αυτό το σχέδιο έχουµε περίπου
εκατόν εξήντα εκατοµµύρια ευρώ νέες επενδύσεις, περίπου πεν-
τακόσιες νέες θέσεις εργασίας ανά ΕΠΑ, περίπου χίλια τριακόσια
χιλιόµετρα νέου δικτύου διανοµής που προστίθεται στο υφιστά-
µενο των τετρακοσίων πενήντα χιλιοµέτρων και περίπου 1,3 εκα-
τοµµυρίου τόνους λιγότερο διοξείδιο του άνθρακα στην ατµόσ-
φαιρα.

Στις 9 Νοεµβρίου, µε υπουργική απόφαση που υπέγραψε ο
Υφυπουργός κ. Ιωάννης Μανιάτης, τέθηκαν οι όροι και οι προ-
ϋποθέσεις διενέργειας των διεθνών διαγωνισµών για την ανά-
δειξη ιδιωτών επενδυτών στις νέες ΕΠΑ, γιατί βεβαίως µιλάµε για
ιδιώτες επενδυτές.

Κάθε διαγωνισµός έχει δύο στάδια. Στο πρώτο στάδιο, που
είναι η πρόσκληση για προεπιλογή, θα ληφθεί υπ’ όψιν η δυνα-
τότητα αυτών που διαγωνίζονται να ανταποκριθούν στις υποχρε-
ώσεις που αναλαµβάνουν, η επιχειρηµατική εµπειρία και η
τεχνική τους εξειδίκευση στην κατασκευή, ανάπτυξη, λειτουργία,
διαχείριση δικτύων διανοµής φυσικού αερίου και η απαιτούµενη
εµπειρία διαχείρισης και αποδοτικής και ασφαλούς λειτουργίας
δικτύων διανοµής φυσικού αερίου.

Μετά, πάµε στο δεύτερο στάδιο, που είναι η πρόσκληση υπο-
βολής προσφορών µε τρεις φάσεις. Στην πρώτη φάση, οι προ-
επιλεγείσες επιχειρήσεις έχουν τη δυνατότητα να υποβάλουν
παρατηρήσεις στα σχέδια των συµβατικών τευχών, στη δεύτερη,
που οριστικοποιούνται τα συµβατικά τεύχη, υποβάλλεται µαζί µε
τις δεσµευτικές οικονοµικές προσφορές δεσµευτικό πενταετές
επιχειρηµατικό σχέδιο και αξιολογούνται οι προσφορές και στην
τρίτη φάση, είναι η κατακύρωση του διαγωνισµού. Για να έχουµε
µία συνολική εικόνα, είναι 80% οι οικονοµικές προσφορές και
20% η αξιολόγηση του επιχειρηµατικού σχεδίου. 

Μετά την τακτοποίηση όλων των νοµοθετικών και κανονιστικών
εκκρεµοτήτων, λοιπόν, η ΔΕΠΑ προκήρυξε στις 9 Ιανουαρίου
τους εν λόγω διαγωνισµούς, έτσι ώστε να προχωρήσουµε στην
ίδρυση αυτών των τριών εταιρειών. 

Από εκεί και πέρα είναι προφανές ότι οι εταιρείες που θα δη-
µιουργηθούν θα είναι εκ των πραγµάτων αποκεντρωµένες. Απο-
κεντρωµένες µε την έννοια ότι στην κάθε περιφέρεια θα είναι το
δίκτυο, οι βασικές υπηρεσίες εξυπηρέτησης και εκεί θα είναι και
οι θέσεις εργασίας. 

Είναι, όµως, δύσκολο για το Υπουργείο και για τη ΔΕΠΑ να δε-
σµεύσουµε εκ των προτέρων τη διοίκηση της νέας εταιρείας, που
δεν έχει ακόµα συσταθεί όσο είναι σε εξέλιξη ο διεθνής διαγωνι-
σµός, για την έδρα της νέας επιχείρησης. Αυτή η απόφαση θα
πρέπει να ληφθεί από τη διοίκηση της νέας εταιρείας, σίγουρα
µε βάση τεχνικοοικονοµικά, επιχειρηµατικά και άλλα κριτήρια.
Θέλω, όµως, να επαναλάβω ότι όλη η λειτουργία των νέων ΕΠΑ
είναι έτσι σχεδιασµένη, ώστε στην περίπτωση της Περιφέρειας
Στερεάς Ελλάδας να αποτελεί εργαλείο ανάπτυξης για όλη την
περιφέρεια, ανεξάρτητα από το πού τελικά θα είναι η έδρα. Βε-
βαίως, η Λαµία είναι µία από τις πιθανές πόλεις, όπου θα µπορεί

να είναι.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου ): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον ερω-

τώντα Βουλευτή κ. Τσώνη, έχω την τιµή να σας ενηµερώσω ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, πενήντα ένας
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυ-
µνάσιο Κοζάνης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή χρονιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Τσώνη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εάν µου έλεγαν πού µπορώ να κατατάξω όλο

αυτό το εγχείρηµα, πραγµατικά δεν θα ήξερα αν θα έπρεπε να
το κατατάξω στον περιβαλλοντικό χώρο, στον ενεργειακό, στον
εργασιακό, στο χώρο της οικονοµίας ή στο πώς βλέπει η κάθε
κυβέρνηση την ανάπτυξη και την αποκέντρωση. Θα µείνω στα
δύο τελευταία, γιατί τα υπόλοιπα τα γνωρίζει ο κόσµος, και την
ωφέλεια στο περιβάλλον και την οικονοµία που µπορούν να κά-
νουν ένα νοικοκυριό ή µία επιχείρηση. Θα µείνω, λοιπόν, στον ερ-
γασιακό χώρο. 

Γνωρίζετε σε ποια κατάσταση βρίσκεται η περιφέρεια. Θεωρώ,
λοιπόν, ότι κάθε κυβέρνηση πρέπει στο σχεδιασµό που κάνει να
βάζει και τέτοιους όρους –έτσι πρέπει να µπει στη δεδοµένη πε-
ρίπτωση- ώστε η καινούργια εταιρεία που θα συσταθεί, να συ-
σταθεί στην περιφέρεια. Πάντα µιλάµε για την ανάγκη της
αποκέντρωσης ή της ανάπτυξης στην περιφέρεια και το κάθε
Υπουργείο, όταν έρχεται η ώρα να την υλοποιήσει, δεν ξέρω τι
συµφέροντα υπάρχουν και την κρατά στο κέντρο. Είναι αυτό που
φοβόµαστε και γι’ αυτό σας είπα από τώρα να δούµε τι µπορούµε
να κάνουµε. Θα ήθελα αυτό να το λάβετε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν
σας, γιατί και εσείς, απ’ ό,τι ξέρω, κατάγεστε από περιφέρεια.

Θα ήθελα να σας αναφέρω, µιας και είχαµε το περιστατικό του
νοσοκοµείου, ότι το συνδέσαµε πριν από πέντε µήνες και σε αυ-
τούς τους πέντε µήνες κάναµε µία οικονοµία της τάξεως των
225.000 ευρώ. Δεν ξέρω πόση θα είναι η οικονοµία στο χρόνο,
αλλά υπολογίζεται περίπου στις 500.000 ευρώ. Έχει σηµασία,
λοιπόν, και για την οικονοµία µας. Εφόσον συµφωνείτε ότι µπορεί
να γίνει καλύτερη ανάπτυξη, όταν η έδρα θα είναι στην περιφέ-
ρεια, βρείτε τρόπο, ώστε στη δηµιουργία του νέου οργανισµού
των ΕΠΑ να µπει ο όρος ότι θα γίνουν στην περιφέρεια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και  Κλιµατικής Αλλαγής κ. Γιώργος Παπακων-
σταντίνου έχει το λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ. 

Θεωρώ αυτονόητο ότι οι ΕΠΑ που θα γίνουν σε διαφορετικές
περιφέρειες θα έχουν έδρα τις περιφέρειες, οι  οποίες θα δρα-
στηριοποιηθούν. Για να δώσουµε και µια αίσθηση µεγεθών, η
ΕΠΑ Στερεάς Ελλάδας θα λειτουργεί ένα δίκτυο διανοµής τετρα-
κοσίων σαράντα τεσσάρων χιλιοµέτρων. Θα έχει πέντε κεντρικά
σηµεία ανάπτυξης του δικτύου διανοµής. Θήβα, Λιβαδειά, Οινό-
φυτα, Σχηµατάρι, Λαµία και Χαλκίδα. Θα έχει ετήσιες ποσότητες
φυσικού αερίου εκατόν εξήντα πέντε εκατοµµύρια κυβικά µέτρα
και θα δηµιουργήσει θέσεις εργασίας που αφορούν άµεσα τη
λειτουργία της ΕΠΑ και την κατασκευή των δικτύων έως το 2015,
πάνω από πεντακόσιες και όλες αυτές είναι θέσεις εργασίας στη
συγκεκριµένη περιφέρεια. 

Το ύψος της επένδυσης για την περίοδο 2012-2015 είναι 55
εκατοµµύρια ευρώ, ενώ η υφιστάµενη επένδυση της ΔΕΠΑ στην
Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας και Εύβοιας είναι περίπου 63 εκα-
τοµµύρια ευρώ, άρα σύνολο περίπου 120 εκατοµµύρια ευρώ
επένδυση στην περιοχή και µε στόχο το σύνολο των επιχειρή-
σεων νοικοκυριών και επαγγελµατιών της περιοχής, να έχουν
πρόσβαση στο φυσικό αέριο µέχρι το 2015. 

Άρα, λοιπόν, µιλάµε για πολύ σηµαντικές επενδύσεις, µε πραγ-
µατικά υπαρκτά οφέλη, τόσο σε όρους απασχόλησης όσο και σε
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όρους ανάπτυξης για την περιοχή και, βέβαια, µε σαφέστατη
έδρα της εταιρείας στην περιφέρεια, εκεί όπου αποφασιστεί από
τον επενδυτή, αλλά µε παρουσία σε όλα αυτά τα σηµεία στα
οποία αναφέρθηκα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 362/10-1-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε
την κατάργηση του Ινστιτούτου Οπτικοακουστικών Μέσων (ΙΟΜ).

Ο συνάδελφος κ. Σίµος Κεδίκογλου έχει το λόγο για να µας
παρουσιάσει την επίκαιρη ερώτησή του.  

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Με βάση την κοινή υπουργική απόφαση
23048 καταργείται το Ινστιτούτο Οπτικοακουστικών Μέσων, ο
εθνικός ερευνητικός φορέας για τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
µε την αιτιολογία ότι «επιδιώκει παρεµφερείς σκοπούς µε αυτούς
της ΕΡΤ, τους οποίους η ΕΡΤ δύναται να υλοποιήσει αποτελε-
σµατικότερα». 

Είναι σαφές ότι ένας ανεξάρτητος ερευνητικός οργανισµός
δεν έχει παρεµφερείς σκοπούς µε µια δηµόσια ραδιοτηλεόραση.
Ωστόσο, η µεταφορά των αρµοδιοτήτων αποδεικνύει ξεκάθαρα
ότι το  έργο του ΙΟΜ είναι αναγκαίο να συνεχιστεί. Παρ’ όλα αυτά
οι µεταφερόµενες αρµοδιότητες δεν συνάδουν µε τη φύση της
δηµόσιας τηλεόρασης, η ΕΡΤ δεν νοµιµοποιείται να τις ασκήσει
και µάλιστα, χωρίς το έµπειρο προσωπικό του ΙΟΜ. Μόνο το
Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης θα νοµιµοποιούνταν να
φέρει εις πέρας το έργο αυτό και θα µπορούσε να το κάνει, αν
στελεχωνόταν µε το έµπειρο και εξειδικευµένο προσωπικό του
ΙΟΜ, επιτυγχάνοντας πραγµατικά αποτελεσµατικότερα την υλο-
ποίηση του έργου, στο πρότυπο άλλων ευρωπαϊκών χωρών, πα-
ράλληλα µε τις αναγκαίες για τη χώρα οικονοµίες. 

Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός: 
Πρώτον, µπορεί η δηµόσια τηλεόραση να ασκήσει «αποτελε-

σµατικότερα» αρµοδιότητες ιδίως υποστήριξης της πολιτείας,
όπως για τη διαµόρφωση της οδηγίας για τις υπηρεσίες οπτικοα-
κουστικών µέσων, για τις ενταξιακές διαπραγµατεύσεις της
Τουρκίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για το κεφάλαιο των οπτικοα-
κουστικών και για την εθνική εκπροσώπηση σε πανευρωπαϊκούς
οργανισµούς και προγράµµατα, από τα οποία χρηµατοδοτείται
η ίδια η ΕΡΤ και όλα αυτά χωρίς το έµπειρο, εξειδικευµένο και
σε παραγωγική ηλικία προσωπικό του ΙΟΜ; 

Δεύτερον, µπορεί η «ΕΡΤ Α.Ε.», η δηµόσια ραδιοτηλεόραση,
µια ανώνυµη εταιρεία, να ζητήσει να επεξεργαστεί και να αξιο-
λογήσει στοιχεία που αφορούν το σύνολο των τηλεοπτικών ορ-
γανισµών της χώρας, δηµόσιων – δηλαδή τα δικά της- και ιδιω-
τικών, καθώς και των παρόχων υπηρεσιών κατά παραγγελία;

Η εθνική αυτή έκθεση, η οποία ήταν αποστολή του ΙΟΜ,  έχει
αποδέκτη την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αποτελεί υποχρέωση της
χώρας µας και η µη αποστολή της έως τις 19-12-2011 –έχει πε-
ράσει αυτή η προθεσµία-  και κατόπιν χαριστικής παράτασης στις
15-1-2012 –πέρασε και αυτή η ηµεροµηνία- επισύρει κυρώσεις
µε κόστος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεδίκογλου θα απαντήσει ο

Υπουργός Επικρατείας κ. Παντελής Καψής.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Όπως γνωρίζετε, κύριε  Βουλευτά, η κατάργηση του ΙΟΜ και

το πέρασµα των αρµοδιοτήτων του στην ΕΡΤ αποτελεί εφαρµογή
του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής,
όπως ψηφίστηκε από τη Βουλή, καθώς κρίθηκε ότι το έργο που
προσφέρει το ΙΟΜ µπορούσε αποτελεσµατικότερα και µε µικρό-
τερο κόστος να προσφερθεί από την ΕΡΤ. Σηµειώνω ότι πολλές
από τις δραστηριότητες του ΙΟΜ ήδη πριν δηµιουργηθεί, τις προ-
σέφερε και τις ασκούσε η ΕΡΤ. Εξ ου και ένα µέρος από το προ-
σωπικό του είχε µετατεθεί από την ΕΡΤ στο ΙΟΜ για να ασκήσει
αυτές τις δραστηριότητες.

Αναφέρω ενδεικτικά την υποστήριξη των δηµοσίων φορέων
και των ιδιωτικών δοµών του ελληνικού οπτικοακουστικού τοµέα
µε την κυκλοφορία αξιόπιστων δεδοµένων, που µπορεί να κάνει

η ΕΡΤ, την ανάπτυξη δράσεων και πρωτοβουλιών για την προ-
στασία των παιδιών και των νέων από την έκθεσή τους στα Μέσα
Μαζικής Επικοινωνίας, τον εθνικό αντιπρόσωπο σε οµάδα εµπει-
ρογνωµόνων για την παιδεία στα Μέσα της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής, την εκπροσώπηση της χώρας µας στον πανευρωπαϊκό
οργανισµό «Ευρωπαϊκό Οπτικοακουστικό Παρατηρητήριο» και
τη συµβολή -µέσω πρωτοβουλιών- στην κατάρτιση στελεχών των
ΜΜΕ.

Όλες αυτές οι αρµοδιότητες µπορούν σήµερα να ασκηθούν
από την ΕΡΤ. Σ’ αυτό υπάρχει και επιστολή του διευθύνοντος
συµβούλου που θεωρεί ότι µπορεί να κάνει αυτό το έργο η ΕΡΤ.
Είναι αλήθεια ότι κάποιες δραστηριότητες µπορούν να ασκηθούν
καλύτερα από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης και από
τη Γενική Γραµµατεία Μέσων Ενηµέρωσης. Για το σκοπό αυτόν
προωθείται ήδη σχετική νοµοθετική ρύθµιση. 

Ειδικότερα για την έκθεση της Ελλάδας, στην οποία αναφέρε-
σθε, πρόκειται να περάσει στην αρµοδιότητα της Γενικής Γραµ-
µατείας. Ήδη, έχουν σταλεί σχετικές επιστολές, για να συγκε-
ντρωθούν αυτά τα στοιχεία από τους ιδιωτικούς σταθµούς και
έχει ζητηθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση η παράταση της προθε-
σµίας µέχρι το τέλος του µήνα. Πιστεύω ότι θα κινηθούµε µέσα
στο πλαίσιο αυτής της προθεσµίας και θα υποβάλουµε την έκ-
θεση εγκαίρως. Απλώς να σηµειώσω ότι τα στοιχεία τα οποία πε-
ριλαµβάνονται στην έκθεση δεν είναι απόρρητα. Αφορούν
ιδιωτικούς σταθµούς αλλά αφορούν το παρελθόν και τη σύνθεση
του προγράµµατος στο παρελθόν και όχι κάποιες στρατηγικές
επιλογές που θα µπορούσε να θεωρηθεί ότι αποτελούν απόρ-
ρητα στοιχεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κεδίκογλου.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε  Υπουργέ, κατ’ αρχάς να σας κα-

λωσορίσω και εγώ µε τη σειρά µου, να σας ευχηθώ καλή θητεία
σε αυτήν τη δύσκολη αποστολή που έχει αναλάβει η Κυβέρνηση.
Δεν µπορώ να µη σηµειώσω θετικά ότι ανταποκριθήκατε αµέσως
στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Δυστυχώς ο προκάτοχός σας και
µιλάω για τον κ. Μόσιαλο, ήταν πολύ φειδωλός στις εµφανίσεις
του. Για την ακρίβεια, δεν µου έκανε ποτέ την τιµή να απαντήσει
σε ερώτησή µου και µε ανάγκασε να κάνω κάτι που δεν συνήθιζα,
δεν είχα ξανακάνει, να προσφύγω στον εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου. Γιατί µιας και µιλήσατε για τη διοίκηση της «ΕΡΤ» και για
το τι σας είπε ο διευθύνων σύµβουλος, φαντάζοµαι θα είστε ενή-
µερος ότι µετά την προσφυγή µου στον εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου διατάχθηκε εισαγγελική έρευνα από τον εισαγγελέα οι-
κονοµικού εγκλήµατος για την υπόθεση του Champions League.
Υπό δικαστική διερεύνηση βρίσκεται και η υπόθεση του δορυφο-
ρικού προγράµµατος.

Θέλω να πιστεύω ότι η Κυβέρνηση αυτή δεν θέλει να κουβα-
λήσει τις ευθύνες του παρελθόντος και θα επαναλάβω για άλλη
µία φορά την ανάγκη αλλαγής της διοίκησης της «ΕΡΤ». Ιδιαίτερα
σε αυτήν τη συγκυρία, µε τις αποφάσεις που πρέπει να ληφθούν,
δεν έχει το ηθικό τουλάχιστον ανάστηµα για να αναλάβει το
βάρος τέτοιων αποφάσεων.

Άκουσα προσεκτικά τα όσα µου είπατε και θέλω να πω δύο
λόγια για  το προσωπικό του ΙΟΜ. Μιλάµε για επτά ανθρώπους
εκ των οποίων οι πέντε είναι ερευνητές, είναι εξειδικευµένοι, είναι
κάτοχοι µεταπτυχιακών τίτλων και έχουν πολυετή εµπειρία. Οι δι-
οικητικοί υπάλληλοι είναι µόνο δύο. Δεν µιλάµε για τον τρόπο
που προσελήφθησαν σε άλλους φορείς, που ενώ ήταν στη λίστα
του µεσοπρόθεσµου, τελικά σώθηκαν µε διάφορους τρόπους,
όπως οι υπάλληλοι του καταργηθέντος ΟΔΔΥ, που βρήκαν το
δρόµο για το Υπουργείο Οικονοµικών, καθώς και οι υπάλληλοι
της «ΤΡΕΝΟΣΕ». Εξαιρέθηκαν και αυτοί. Μιλάµε για επτά άτοµα.
Συµφωνούµε στην ανάγκη συρρίκνωσης του δηµοσίου τοµέα,
αλλά τον θέλουµε και ποιοτικότερο.  Μικρότερο και αποτελεσµα-
τικότερο κράτος, δεν λέµε; Εδώ µιλάµε για ανθρώπους στην πα-
ραγωγικότερη ηλικία, εξειδικευµένους, µε εµπειρία και που
πραγµατικά µπορούν να προσφέρουν στο έργο αυτό.

Θέλω να σας αναφέρω και το γεγονός ότι οι τρεις είναι µητέ-
ρες τέκνων κάτω των δεκαοκτώ µηνών που κανονικά προστα-
τεύονται από το νόµο και το Σύνταγµα. Πιστεύω θα µπορούσε να
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βρεθεί λύση που θα αφορούσε στο καλύτερο αποτέλεσµα. 
Είπατε µερικά, αλλά ο ρόλος του ΙΟΜ είναι πολύ διαφορετικός

και θέλω να σας επισηµάνω το ότι δεν µπορεί ελέγχων και ελεγ-
χόµενος να είναι ο ίδιος φορέας. Το Ινστιτούτο Οπτικοακουστι-
κών Μέσων υποβάλλει εκθέσεις  για την «ΕΡΤ», που αφορούν την
«ΕΡΤ» και τον ιδιωτικό τοµέα. Πιστεύω στη δηµόσια τηλεόραση,
αλλά πιστεύω και στον υγιή ανταγωνισµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θα αργήσω, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να σας επισηµάνω δύο λεπτοµέρειες µόνο. Η «ΕΡΤ» δεν

µπορεί να είναι εθνικός εκπρόσωπος στη διαχειριστική και συµ-
βουλευτική επιτροπή του προγράµµατος «ΜEDIA», γιατί χρηµα-
τοδοτείται από το πρόγραµµα αυτό. Επίσης, το ΙΟΜ εκπροσωπεί
τη χώρα µας στο Ευρωπαϊκό Οπτικοακουστικό Παρατηρητήριο
του Συµβουλίου της Ευρώπης. Μέλη του παρατηρητηρίου, το
οποίο παρέχει στοιχεία απαραίτητα για την ευρωπαϊκή οπτικοα-
κουστική βιοµηχανία, είναι ρυθµιστικές αρχές, οριζόµενες αρµό-
διες διοικητικές υπηρεσίες και σε καµµία περίπτωση σε κανένα
κράτος δηµόσιες τηλεοράσεις, ούτε καν η EBU, η Ευρωπαϊκή
Ένωση των Δηµοσίων Τηλεοράσεων.

Είναι σαφές ότι θα πρέπει να βρεθεί µία άλλη ρύθµιση. Πραγ-
µατικά θα ήθελα να σας καλέσω να ξανασκεφθείτε την ένταξη
του ΙΟΜ στο Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης. Θα βοηθήσει
και στην αναβάθµιση του Εθνικού Συµβουλίου και στο να έχουµε
τα καλύτερα αποτελέσµατα, γιατί πιστεύω ότι οι στόχοι µας είναι
κοινοί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Σας ευχαριστώ.
Κύριε Καψή έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σε ό,τι αφορά

τις αρµοδιότητες, όπως είπαµε, θα υπάρξει νοµοθετική ρύθµιση
για να περάσουν κάποιες στο ΕΣΡ και κάποιες στη Γενική Γραµ-
µατεία Μέσων Ενηµέρωσης. Θα δούµε ευχαρίστως ποια θα είναι
η καταλληλότερη ρύθµιση, ώστε να ανταποκριθούµε στο έργο
µας.

Αναφερθήκατε στους εργαζόµενους στο ΙΟΜ. Συµµερίζοµαι
απολύτως την εκτίµησή σας. Πρόκειται για άξια στελέχη, όµως,
όπως όλοι ξέρουµε, ο θεσµός της εφεδρείας προκάλεσε κάποιες
αδικίες, οι οποίες αφορούν πολύ περισσότερους εργαζόµενους
και θα ήταν πολύ δύσκολη η εξαίρεσή τους.

Αναφερθήκατε στην ΕΡΤ. Το συγκεκριµένο θέµα που είπατε
όντως βρίσκεται αυτήν τη στιγµή στη δικαιοσύνη και άρα δεν
µπορώ εγώ να κάνω κάποιο σχόλιο. Απλώς θα ήθελα να πω ότι
λίγο προτού µπω στην Αίθουσα ενηµερώθηκα πως η απεργία που
τόσες εβδοµάδες ταλαιπωρεί, αναστέλλεται από την Πέµπτη. 

Σε απόλυτη συνεργασία µε τη διοίκηση κάναµε µία έρευνα γι’
αυτήν την απεργία αυτές τις ηµέρες και προέκυψαν, νοµίζω, κά-
ποια όχι ευχάριστα στοιχεία για τον τρόπο λειτουργίας. Είδαµε
ότι πάρα πολλοί εργαζόµενοι, η συντριπτική πλειοψηφία τους,
πληρώνονταν τις ηµέρες της απεργίας. Είδαµε ότι η «ΕΡΤ»
έκλεισε µόλις µε δεκατρείς απεργούς δηµοσιογράφους και νο-
µίζω ότι όλα αυτά τα στοιχεία συνηγορούν στο ότι υπήρξε κατά-
χρηση του συνδικαλιστικού δικαιώµατος. 

Έχω δώσει εντολή, πάντα σε συνεργασία µε τη διοίκηση, να
δούµε ποιοι πληρώθηκαν, γιατί πληρώθηκαν και αν δικαιολογη-
µένα ή αδικαιολόγητα έγινε αυτό το πράγµα. Βέβαια, εξετάζουµε
και το ενδεχόµενο της επιστροφής στην κοινωνία πια, γιατί θα
είναι πρακτικά δύσκολο να βρούµε άλλον τρόπο, του ανταποδο-
τικού τέλους για όλες αυτές τις ηµέρες που η Εθνική Ραδιοτηλε-
όραση δεν λειτουργούσε.

Στόχος µας, όπως είπατε και εσείς, είναι να ενισχύσουµε τη
δηµόσια τηλεόραση, αλλά να την ενισχύσουµε µε τρόπο που να
λειτουργεί αποδοτικά και αξιοποιώντας πραγµατικά τα χρήµατα
των φορολογουµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Σας ευχαριστώ.
Σειρά έχει η τρίτη µε αριθµό 374/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Του-
ρισµού, σχετικά µε την επιστολή της FIFA στην Επιτροπή
Επαγγελµατικού Αθλητισµού.

Κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την ερώ-

τησή σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αυτή η ιστορία της αδικίας για τη διάλυση της

οµάδας του Ολυµπιακού Βόλου, από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
µίας οµάδας που θα θυµίσω ότι δεν ηττήθηκε ποτέ µέσα στο γή-
πεδο στις ευρωπαϊκές διοργανώσεις του Europa League και
πήρε υψηλή θέση στην παγκόσµια κατάταξη, θα σας κυνηγάει
συνέχεια. 

Είναι η ιστορία του άδικου υποβιβασµού του Ολυµπιακού
Βόλου από µία διορισµένη επιτροπή επαγγελµατικού αθλητισµού
που παραβίασε κατάφωρα το αυτοδιοίκητο του επαγγελµατικού
ποδοσφαίρου, την απόφαση της δευτεροβάθµιας επιτροπής
εφέσεων της ΕΠΟ.

Αυτή η ιστορία δεν πρόκειται να σταµατήσει. Και βέβαια, την
παραβίαση την επιβεβαίωσε και ο διορισµένος και ελεγχόµενος
από εσάς Πρόεδρος Θανάσης Μπρίλης, που στην ουσία µαρτύ-
ρησε ότι παραβίασε η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού το
αυτοδιοίκητο του ποδοσφαίρου. Αυτό δεν πρόκειται να σταµα-
τήσει εάν δεν αποκατασταθεί η αδικία που έγινε στον Ολυµπιακό
Βόλου, για να γυρίσει του χρόνου στη Σούπερ Λιγκ. Αυτή η ιστο-
ρία, το κατάντηµα στο οποίο έχει περιέλθει το ελληνικό ποδό-
σφαιρο οφείλεται σε µια αποτυχηµένη παρουσία από το
Υπουργείο σας, και τη δική σας και του κ. Γερουλάνου και του κ.
Μπιτσαξή. 

Η παραβίαση του αυτοδιοίκητου έχει διαπιστωθεί από τη FIFA.
Έχει αναγκαστεί να απαντήσει η ΕΠΟ από το Σεπτέµβριο του
2011 σε ερώτηση του Γενικού Γραµµατέα της FIFA, του Ζερόµ
Βάλκε. Και επειδή η απάντηση ήταν ανεπαρκής, επανήλθε µε τον
Αναπληρωτή Γραµµατέα της FIFA, τον Μάρκους Κάτνερ που
ήταν καταπέλτης για τις πολιτικές παρεµβάσεις σας και τις απο-
φάσεις σας. Παραδέχθηκε ότι υπήρξε κυβερνητικός παρεµβατι-
σµός στην περίπτωση διάλυσης του Ολυµπιακού Βόλου και
υπεισήλθε στα εσωτερικά θέµατα της ΕΠΟ και ζητεί να τροπο-
ποιήσετε το καταστατικό της ΛΙΓΚΑ και ενδεχοµένως της ΕΠΟ
για να µην ξανασυµβούν τέτοιες κυβερνητικές παρεµβάσεις των
οργάνων. Επειδή δεν απάντησε η ΕΠΟ σε αυτήν την επιστολή,
επανήλθε ο Γενικός Γραµµατέας της FIFA και ζήτησε µέχρι τις
30 Νοεµβρίου να απαντήσει ο κ. Πιλάβιος και να περάσει το µή-
νυµα της FIFA, ότι δεν µπορούν να αποδεχθούν άλλες παρεµβά-
σεις, δηλαδή να περιθωριοποιήσουν την κυβερνητική επιτροπή
από το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο και να υπάρξει πλήρης δια-
χωρισµός των ποδοσφαιρικών αρχών από την Κυβέρνηση. 

Αυτό δεν έγινε στην περίπτωση του Ολυµπιακού Βόλου. Ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι την τελική απόφαση την πήρε η Επιτροπή
Επαγγελµατικού Αθλητισµού και όχι η ΕΠΟ. Αυτό το σκεπτικό
της απόφασης ακόµα το περιµένουµε από τη διορισµένη Επι-
τροπή σας, αλλά µε αυτές τις αποφάσεις είστε εκτεθειµένοι στη
FIFA και κινδυνεύουν και οι άλλες οµάδες του ποδοσφαίρου. Γι’
αυτό πρέπει να αποκαταστήσετε την αδικία και περιµένω να δω
τι θα κάνετε γι’ αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην επίκαιρη ερώτηση
του κ. Μαρκάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικητιάδης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς θα περίµενα να µας ευχαριστή-
σετε γιατί από λόγους δεοντολογίας φροντίσαµε να σας ενηµε-
ρώσουµε ότι η αναφερόµενη επιστολή στην επίκαιρη ερώτησή
σας δεν υπάρχει σε καµµία Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητι-
σµού. Και το κάναµε για λόγους δεοντολογίας, επειδή αντελή-
φθηµεν ότι εσείς κάπου προφανώς παρανοήσατε, ότι υπήρχε
κάπου αλλού µια επιστολή. Στην Επιτροπή Επαγγελµατικού
Αθλητισµού δεν εστάλη καµµία απολύτως επιστολή. Συνεπώς το
αντικείµενο της ερωτήσεως από µόνο του παρέλκει και δεν ξέρω
εάν θα έπρεπε να απαντήσουµε επ’ αυτού. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ …
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Δεν σας παρακολουθώ τι λέτε. 
Επαναλαµβάνω ότι επιστολή στην Επιτροπή Επαγγελµατικού

Αθλητισµού ούτε υπήρξε ούτε υπάρχει. Εδώ έχω έγγραφο της
Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού, η οποία πιστοποιεί ότι
ουδέποτε έλαβε οποιαδήποτε επιστολή. Συνεπώς όλη η αναφορά
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σας στην επίκαιρη ερώτηση σε κάποια επιστολή δεν µπορεί να
εστιάζεται σε επιστολή, στην οποία αναφέρεστε. Είναι κάποια
άλλη επιστολή την οποία εµείς δεν γνωρίζουµε και εξ αυτού του
λόγου δεν θα µπορούσα να απαντήσω. 

Ωστόσο, εσείς βάλατε και κάποια θέµατα ουσίας. Αντιλαµβά-
νοµαι απολύτως την ανάγκη να στηρίξετε την οµάδα που θεω-
ρείτε ότι αδικήθηκε. Εµείς δεν πιστεύουµε ότι υπήρξε οποια-
δήποτε αδικία ή δικαίωση κανενός. Εµείς πιστεύουµε ότι το µόνο
που έγινε είναι να εφαρµοστεί το δίκαιο, όπως αυτό έχει καθιε-
ρωθεί από την ελληνική έννοµη τάξη και από την αθλητική δικαιο-
σύνη. 

Η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού -για να είµαστε ξε-
κάθαροι ή σε κάθε περίπτωση για να γίνει αντιληπτό στον καθένα
που θέλει να έχει άποψη και να αντιλαµβάνεται τι γίνεται- δεν
υποβιβάζει οµάδες. 

Ελέγχει τη νοµιµότητα των εγγράφων, τα οποία επισυνάπτει
κάθε οµάδα, όταν καταθέτει το φάκελό της. Αν τα νοµιµοποιητικά
έγγραφα δεν είναι νόµιµα, αλλά είναι παράνοµα ή δεν υπάρχουν,
τότε λέει: «Εσείς δεν δικαιούστε να συµµετέχετε στο επαγγελ-
µατικό πρωτάθληµα, τελεία και παύλα». Αυτή ήταν η απόφαση
της Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού, µε αυτόν τον τρόπο
έκρινε. Αν εσείς µπορείτε να αντιτείνετε ότι υπήρχαν όλα τα νο-
µιµοποιητικά έγγραφα, δεν υπήρχε κανένα πρόβληµα και παρά
ταύτα η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού, ως µη όφειλε,
έθεσε τη συγκεκριµένη οµάδα εκτός του επαγγελµατικού πρω-
ταθλήµατος, εγώ θα το καταλάβαινα. Τέτοιον όµως ισχυρισµό
δεν έχω ακούσει και θα αναφερθώ λίγο παρακάτω στα άλλα ζη-
τήµατα που θέτετε, διότι πλέον αυτά σχετίζονται αµέσως µε το
αυτοδιοίκητο του ποδοσφαίρου, το οποίο εµείς πρώτοι σεβαστή-
καµε. Θα ήθελα, επειδή έχετε τη δυνατότητα τώρα να δευτερο-
λογήσετε, να ακούσω και την άποψή σας επ’ αυτού. Θέλετε να
σεβόµαστε το αυτοδιοίκητο του ποδοσφαίρου ή δεν θέλετε; Στη
δευτερολογία µου θα συνεχίσω για τα υπόλοιπα ζητήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαρκάκης. 
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, εγώ δεν

είπα για επιστολή στην επιτροπή. Προφανώς η FIFA δεν θα
έστελνε επιστολή σε µια κυβερνητική επιτροπή. Στην ΕΠΟ τις
έστειλε τις επιστολές και η ΕΠΟ είναι υποχρεωµένη να δηµιουρ-
γήσει το πλαίσιο, ώστε να κρατήσετε το αυτοδιοίκητο. Είναι δυ-
νατόν να στείλει η FIFA επιστολή σε µια κυβερνητική επιτροπή
που έκανε παρέµβαση στο ελληνικό ποδόσφαιρο; Μα, την
αγνοεί, όπως αγνοεί και εσάς. Και θα πληρώσετε αυτήν την εµ-
µονή σας, να θέλετε η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού,
µία διορισµένη επιτροπή, να κανονίζει τα θέµατα του επαγγελ-
µατικού ποδοσφαίρου. Το ίδιο κάνατε και µε τους Μεσογειακούς
Αγώνες, αλλά εδώ δεν είναι ο Μαροκινός Αντάντι, τον οποίο
αγνοήσατε και πήγατε τους Μεσογειακούς στην Τουρκία. Εδώ
θα τιµωρηθεί η Εθνική Ποδοσφαιρική Οµάδα, αν επιµένετε στην
ίδια νοοτροπία να διορίζετε κυβερνητικές επιτροπές, οι οποίες
θα υπεισέρχονται στο αυτοδιοίκητο. 

Ασφαλώς είµαστε υπέρ του αυτοδιοίκητου, αλλά εσείς δεν
είστε. Και να προσέξετε το καινούργιο νοµοσχέδιο το οποίο θα
φέρετε τι θα κάνει, διότι η επιστολή της FIFA σας λέει αυτά που
κάνετε µε τον Ολυµπιακό Βόλου µην τα επαναλάβετε. Γι’ αυτό ο
Πιλάβιος ήρθε και σας είπε: «προσέξτε, διότι αυτό που φέρνετε
στο νοµοσχέδιο, δεν µπορεί να περάσει έτσι». Στο τέλος η Εθνική
Οµάδα θα φύγει από το πρωτάθληµα που προκρίθηκε, αν επιµέ-
νετε σε αυτήν σας τη νοοτροπία. Και το καταθέτω αυτό σήµερα,
κύριε Υπουργέ, για να γραφτεί στα Πρακτικά, για να µην πείτε
ότι δεν σας προειδοποίησα, αν επιµείνετε σε λανθασµένη νοο-
τροπία. 

Μιλήσατε τώρα για το δίκαιο που επήλθε στο ελληνικό ποδό-
σφαιρο από αυτό το φιάσκο της δήθεν καθίζησης του ελληνικού
ποδοσφαίρου. Από τις είκοσι πέντε ΠΑΕ που είχε το εισαγγελικό
πόρισµα µόνο ο Ολυµπιακός Βόλου και η Καβάλα τιµωρήθηκαν
από την κυβερνητική σας επιτροπή. Μπορούσατε να τα κάνετε
αυτά σε οµάδα της Κρήτης; Μπορούσατε να τα κάνετε µόλις ανε-
φύη το θέµα του ΟΦΗ;  Κατά την κοινή έκφραση το «κάνανε γαρ-
γάρα» όλοι. Μπορούσατε να κάνετε κάτι για τον Αστέρα
Τρίπολης του κ. Ρέππα; Αλλά φταίνε και οι κυβερνητικοί Βουλευ-

τές του ΠΑΣΟΚ, που µάλωναν µεταξύ τους, αντί να πατήσουν
πόδι, όπως πάτησαν οι άλλοι. Και βάλατε και αυτογκόλ µε το να
παραχωρήσετε τα τουριστικά ακίνητα στην Περιφέρεια Θεσσα-
λίας και δεν τα παραχωρήσατε στην πόλη του Βόλου. Αυτά τώρα
είναι δικά σας ατοπήµατα, από τα οποία φαίνεται ότι το Υπουρ-
γείο σας έχει ένα µένος εναντίον της πόλης, την οποία θέλατε
να τιµωρήσετε. 

Αλλά στο τέλος µε τη νοοτροπία που έχετε να υπεισέρχεστε
στο ελληνικό ποδόσφαιρο µε διορισµένες επιτροπές, θα φτάσετε
-και το επισηµαίνω- αντί για την ελληνική οµάδα να παίξει το Ισ-
ραήλ. Και προσέξτε: Το Ισραήλ παρακολουθεί και έχει έννοµο
συµφέρον να θέλει να αποκλειστεί η ελληνική οµάδα. Με αυτά,
λοιπόν, τα ατοπήµατα που κάνετε µέσα στο καινούργιο νοµοσχέ-
διο θα δείτε. Δεν θα είστε τότε κυβέρνηση, ούτε στα έδρανα
αυτά, αλλά θα έχει αποκλειστεί η ελληνική οµάδα. Το Ισραήλ δεν
αστειεύεται, αν εσείς παραβιάζετε τους κανόνες. Και η FIFA δεν
είναι Αντάντι να τον κάνετε ό,τι θέλετε. Προσέξτε, λοιπόν, και
αποκαταστήστε τη νοµιµότητα εγκαίρως, για θα κλαίει όλη η Ελ-
λάδα µε τις ενέργειές σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Επιµένετε και δεν αντιλαµβάνοµαι το λόγο. Γνωρί-
ζετε την επίκαιρη ερώτησή σας, η οποία καταλήγει ότι η FIFA
έδωσε και προθεσµία ενός µήνα στην επιτροπή επαγγελµατικού
αθλητισµού. Δική σας είναι η επιστολή, εσείς την υπογράφετε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Αυτό σας πείραξε τώρα;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Το να λέτε ότι εστάλη στην ΕΠΟ, αλλά και στην επι-
τροπή επαγγελµατικού αθλητισµού, προφανώς υπάρχει µία
σύγχυση. Την αντιλαµβάνοµαι. Σέβοµαι ότι µπορεί να µην κατέ-
χουµε πολύ καλά τα ζητήµατα του αθλητισµού. 

Ανακατεύετε το όνοµα του κ. Ρέππα σε µια συζήτηση από την
οποία είναι απών. Μπορώ να σας διαβεβαιώσω µε τον πλέον κα-
τηγορηµατικό τρόπο ότι ουδόλως διανοήθηκε –και το λέω επειδή
ξέρω τον άνδρα- να ασχοληθεί ποτέ ή πολύ περισσότερο να ανα-
µιχθεί µε τα ποδοσφαιρικά πράγµατα. Το θεωρώ µία πολύ άδικη
κατηγορία. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Το ίδιο θα πείτε και για τον ΟΦΗ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κύριε συνάδελφε, µιλάτε για µία – δύο οµάδες. Κι εδώ
προφανώς δεν γνωρίζετε τα πράγµατα. Πάνω από δέκα οµάδες
έχουν αλλάξει κατηγορία και αποκλείστηκαν επειδή δεν είχαν νό-
µιµα έγγραφα, όπως η συγκεκριµένη οµάδα. 

Λέτε ότι πήγατε στην περιφέρεια, στα ακίνητα, στο Ισραήλ.
Πραγµατικά, µία ερώτηση τη γυρίσατε στο σύνολο του πλανήτη,
προκειµένου να γίνει κατανοητή! Θα σας πω, όµως, για τα συγ-
κεκριµένα. Ξεκαθαρίσαµε ότι όλα τα ακίνητα περιέρχονται στους
δήµους. Η αναφορά στην περιφέρεια µε την αρχική κατάθεση
για τη διατύπωση οφειλόταν στο γεγονός ότι δεν είχαµε ακόµη
ταυτοποιήσει τους καλλικρατικούς δήµους µε τα συγκεκριµένα
ακίνητα.

Ένα µετράει, ότι για πρώτη φορά Κυβέρνηση έρχεται και εκ-
χωρεί στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, σεβόµενη την αρχή ότι πρέπει
να την ενδυναµώσει, µία σειρά σηµαντικών ακινήτων. Αυτό είναι
το σηµείο πάνω στο οποίο πρέπει να τοποθετηθείτε, εκτός αν
µας λέτε ότι κακώς εκχωρούνται κατά κυριότητα τα ακίνητα. Θα
συνεχίσω και µε το …

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Φέρατε µία διάταξη …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, αφήστε

τον Υπουργό να ολοκληρώσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού):…που είναι και το σηµαντικό ζήτηµα. 
Εµείς, κύριε συνάδελφε, αποδείξαµε ότι το αυτοδιοίκητο το

σεβόµαστε. Εµείς είπαµε δεκάδες φορές όταν υπήρχε µια τρο-
µερή πίεση –σας θυµίζω τι γινόταν στο περίφηµο τελικό, τον τε-
λικό της ντροπής, που έµοιαζε το γήπεδο µε πεδίο µάχης-
πανταχόθεν προκειµένου η πολιτεία να παρέµβει, έτσι ώστε να
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πλησιάσουµε να καταργήσουµε τα όρια του αυτοδιοίκητου. 
Εµείς είπαµε «όχι». Πρέπει να σεβαστούµε το αυτοδιοίκητο,

διότι µε το αυτοδιοίκητο εξασφαλίζουµε το ευρωπαϊκό κεκτη-
µένο. Πρέπει να σεβαστούµε το αυτοδιοίκητο, διότι δεν υπάρχει
ευρωπαϊκή χώρα που να έχει εγκαθιδρύσει στα ποδοσφαιρικά
της πράγµατα ένα διαφορετικό καθεστώς. Πρέπει να σεβα-
στούµε το αυτοδιοίκητο, διότι διαφορετικά δεν θα είχαµε τους
σαράντα δύο φακέλους …

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Εγώ να σεβαστώ το αυτοδιοίκητο; Μα
το νοµοσχέδιο που φέρνετε δεν το σέβεται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Κύριε συνάδελφε, εάν θέλετε, να µε ακούσετε. Είχατε
το χρόνο να µιλήσετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Υφυπουργέ.

Να σεβαστούµε και το χρόνο. Σας παρακαλώ, κύριε Μαρκάκη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Τέλος, κύριε συνάδελφε, εµείς το µόνο που κάνουµε
είναι να έχουµε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον. Αν προκύψει ζή-
τηµα παραβίασης του δηµοσίου συµφέροντος, σε καµµία περί-
πτωση δεν θα το επιτρέψουµε από κανέναν. Τίποτε άλλο.
Σεβασµός στο αυτοδιοίκητο, αλλά πάνω από όλα το δηµόσιο
συµφέρον της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Επόµενη είναι η τέ-

ταρτη µε αριθµό 371/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου
Δρίτσα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε την ακύρωση κυβερνητικής απόφασης
για το «ειδικό χωροταξικό των υδατοκαλλιεργειών». 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δρίτσα θα απαντήσει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Σηφουνάκης.

Το λόγο έχει ο κ. Δρίτσας για να µας την παρουσιάσει.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τα γεγονότα είναι γνωστά. Εσείς ως Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, µαζί µε τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος και άλλα έξι µέλη της τότε κυβέρνησης, συναδέλφους
σας Υπουργούς, στις 4 Νοεµβρίου 2011 συντάξατε, υπογράψατε
και δηµοσιεύσατε µία κοινή υπουργική απόφαση σχετική µε το
«ειδικό χωροταξικό των υδατοκαλλιεργειών». 

Τόσο εµείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και πολλοί άλλοι φορείς –κοινωνι-
κοί, πολιτικοί, περιβαλλοντικοί,  αυτοδιοικητικοί- έχουν χαρακτη-
ρίσει αυτήν την κοινή υπουργική απόφαση ως καταστροφική για
τις τοπικές κοινωνίες, για τον τουρισµό, για την αλιεία, για το πε-
ριβάλλον και ως ιδιαίτερα ευνοϊκή για τις επιχειρήσεις που ασχο-
λούνται µε τις υδατοκαλλιέργειες. Όµως δεν είναι αυτό το θέµα
της ερώτησής µου. Διότι αυτά είναι τεράστια θέµατα κι ο χρόνος
που έχω στη διάθεσή µου είναι πολύ λίγος. 

Η 4η Νοεµβρίου 2011 ήταν η ηµέρα που σ’ αυτήν την Αίθουσα,
στη Βουλή των Ελλήνων, η τότε Κυβέρνηση ζητούσε ψήφο εµπι-
στοσύνης. Εσείς κι όλοι οι άλλοι συνάδελφοί σας δεν γνωρίζατε
αν την εποµένη θα ήσασταν Υπουργοί και σπεύσατε να επικυρώ-
σετε µία τέτοια, τόσο σηµαντική απόφαση, µε ανεξήγητη
σπουδή. 

‘Εκτοτε έχουν συµβεί µερικά γεγονότα. Υπήρξε µία πολυπλη-
θής αντίδραση. Εκατόν έντεκα φορείς που έχουν συγκροτήσει
την πανελλήνια συντονιστική επιτροπή, στην οποία συµµετέχει η
Κεντρική Ένωση Δήµων Ελλάδος, είκοσι δύο δήµοι, οκτώ οµο-
σπονδίες, πενήντα επτά σύλλογοι και πολλοί άλλοι φορείς και
πρόσωπα, έχουν υποβάλει µήνυση εναντίον σας, που βρίσκεται
στο γραφείο του Προέδρου της Βουλής, έχοντας µεταβιβαστεί
από τον αρµόδιο εισαγγελέα, και προσφυγή στο Συµβούλιο της
Επικρατείας.

Έχουν γίνει πολυπληθείς, µαζικές συγκεντρώσεις σ’ όλη την
Ελλάδα. Υπήρξε αναταραχή και στο Ιόνιο, στα Επτάνησα, και
στον Αργοσαρωνικό και στη Χαλκιδική και σε πολλά άλλα σηµεία. 

Απέναντι σ’ αυτά και µε δεδοµένο ότι ως Κυβέρνηση και ως
Υπουργοί είστε άκρως εκτεθειµένοι, τουλάχιστον δεοντολογικά,
–να µην προχωρήσω στα υπόλοιπα- απέναντι σ’ αυτήν τη γενική
κατακραυγή, το ερώτηµά µου τίθεται ευθέως: είναι δυνατόν να
είναι νοµιµοποιηµένη µια τέτοια υπουργική απόφαση που ελήφθη

µ’ αυτούς τους όρους και µ’ αυτούς τους τρόπους; 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε παρα-

καλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ολοκληρώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε. 
Πριν προχωρήσουµε, λοιπόν, σε δικαστικούς αγώνες και περι-

πλοκές, είναι διατεθειµένη τώρα η Κυβέρνηση, µε ψυχραιµότερη
και δηµοκρατικότερη σκέψη, να ακυρώσει αυτήν την υπουργική
απόφαση και να προχωρήσει σ’ έναν ευρύτατο διάλογο, για να
δικαιώσει και το πληγωµένο περί δικαίου αίσθηµα του συνόλου
σχεδόν των νησιών της Ελλάδας;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Σηφουνάκης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρία Πρό-
εδρε, σ’ αυτόν τον τόπο υπάρχουν θεσµοί και διαδικασίες. Η
Ελλάδα είναι µία συντεταγµένη πολιτεία και οι Υπουργοί στις
4/11, δηλαδή µέσα σε µία ηµέρα ούτε συντάσσουν ούτε υπογρά-
φουν ούτε δηµοσιεύουν αποφάσεις. Πρέπει να είναι µάγοι και να
είµαστε µάλλον σε κάποια χώρα των Ζουλού κι όχι σ’ αυτήν που
ζούµε! 

Η θεσµοθέτηση, λοιπόν, της ΚΥΑ του ειδικού πλαισίου για τις
υδατοκαλλιέργειες κάθε άλλο παρά πραξικοπηµατική και παρά-
νοµη είναι, δεδοµένου ότι για πρώτη φορά, υπήρξε τέτοια ευρεία
διαβούλευση κατά τη θεσµοθέτηση του πλαισίου χωροταξικού
σχεδιασµού.

Πρόκειται για µία µελέτη που δροµολογήθηκε πριν από δύο -
τρία χρόνια. Πιο συγκεκριµένα, η στρατηγική µελέτη περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων, η ΣΜΠΕ,  του ειδικού πλαισίου χωροταξι-
κού σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης για τις υδατοκαλ-
λιέργειες, διαβιβάστηκε την 1η Απριλίου του 2011 από την Ειδική
Υπηρεσία Περιβάλλοντος του Υπουργείου, στις αποκεντρωµένες
διοικήσεις της χώρας, στις δηµόσιες Αρχές και σ’ όλα τα Υπουρ-
γεία, καθώς και στις δεκατρείς περιφέρειες και στα δεκατρία πε-
ριφερειακά συµβούλια της χώρας κι όλοι αυτοί οι φορείς γνωµο-
δότησαν σχετικά.

Επιπλέον και παράλληλα, στις 11 Απριλίου 2011 αναρτήθηκε
στην ιστοσελίδα του Υπουργείου και το σχέδιο της ΚΥΑ και η
ΣΜΠΕ για διαβούλευση διάρκειας τριάντα ηµερών για το κοινό
και σαράντα πέντε ηµερών για τις διάφορες αρχές. Αυτή ολο-
κληρώθηκε στις 25 Μαΐου 2011. Οι απόψεις των φορέων µαζί µε
τα σχόλια που διατυπώθηκαν στο πλαίσιο της ηλεκτρονικής δια-
βούλευσης καθώς επίσης και τα έγγραφα των περιφερειακών
υπηρεσιών, αξιολογήθηκαν από τις υπηρεσίες αφού έτυχαν ειδι-
κής επεξεργασίας και τυποποίησης σε έκθεση τετρακοσίων έν-
τεκα σελίδων -σηµαντικό τµήµα από αυτές τις παρατηρήσεις,
που συµµετείχαν εκατοντάδες φορείς και πολίτες, είναι ο βασι-
κός κορµός της ΚΥΑ- η οποία στη συνέχεια εισήχθη προσαρµο-
σµένη στα προαναφερθέντα και ως εκ τούτου τροποποιηµένη σε
σχέση µε την αρχική που είχε δηµοσιοποιηθεί στις 11 Απριλίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Το Εθνικό Συµβούλιο Χωροταξίας και Αειφόρου Ανάπτυξης -
αυτό το όργανο, το οποίο έδωσε την τελική γνωµάτευση- είναι
ένα όργανο κοινωνικού διαλόγου και διαβούλευσης και απαρτί-
ζεται από εκπροσώπους όλων των κοινωνικών εταίρων: από εκ-
προσώπους της Τοπικής Αυτοδιοίκησης πρώτου βαθµού, δευτέ-
ρου βαθµού, επαγγελµατιών, επιµελητηρίων, περιβαλλοντικών
οργανώσεων, διδακτικού και ερευνητικού προσωπικού των ΑΕΙ.
Η γνώµη του Εθνικού Συµβουλίου Χωροταξίας Σχεδιασµού και
Αειφόρου Ανάπτυξης -προεδρεύεται από εγνωσµένο καθηγητή
του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου- εκφράστηκε στα πρα-
κτικά των συνεδριάσεων του συµβουλίου, όπως κατατέθηκαν
από τον πρόεδρό του.

Θέσεις του Εθνικού Συµβούλιου Χωροταξίας και Αειφόρου
Ανάπτυξης των άλλων φορέων που γνωµοδότησαν υιοθετήθηκαν
στο πλαίσιο της ΚΥΑ του ειδικού χωροταξικού σχεδίου για τις
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υδατοκαλλιέργειες. Αυτή ήταν η διαδικασία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Δρίτσας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επειδή αυτήν την απάντηση την έχω ακούσει,

γιατί σας δόθηκε η ευκαιρία δηµοσίως και εσείς και άλλοι Υπουρ-
γοί, να τα εκθέσετε αυτά, θα σας πρότεινα το εξής: Επειδή αυτά
χρειάζονται συγκεκριµένες απαντήσεις και δεν επαρκεί ο χρόνος,
να είχατε και εσείς και οι άλλοι επτά συνάδελφοι σας την πολιτική
ευαισθησία να ζητήσετε από τους συναδέλφους σας Βουλευτές
του ελληνικού Κοινοβουλίου -τριάντα τουλάχιστον που απαιτούν-
ται- να συσταθεί επιτροπή που να εξετάσει τη µήνυση που είναι
κατατεθειµένη στο Προεδρείο της Βουλής. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εσείς να το
κάνετε αυτό. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εµείς ως κόµµα δεν έχουµε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Να πείσετε
τους Βουλευτές και να τα αφήσετε αυτά. Αλλού αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε, κύριε Υπουργέ. Θα απαντήσετε σε λίγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα ήταν µια πολύ γενναία στάση …
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εσείς να το
κάνετε αυτό. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα παρακαλούσα να κρατηθεί ο χρό-
νος, κυρία Πρόεδρε.

Θα ήταν µια πολύ γενναία στάση για να υπερασπιστείτε τον
εαυτό σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εσείς να το
κάνετε αυτό. Εσείς να πείτε ότι θα το κάνετε αυτό.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εµείς θα το κάνουµε. 
Αλλά, κύριε Υπουργέ, µη µου θυµώνετε …
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αλλού αυτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, καταρ-

γείτε και το Προεδρείο και τη διαδικασία. Παρακαλώ! 
Ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ο έλεγχος τιµά τον ελεγχόµενο, εάν ο

ελεγχόµενος δεν έχει να κρύψει τίποτα. 
Δεν χρειάζεται, λοιπόν, να θυµώνετε. Εγώ σας έκανα µια πρό-

ταση, µην την ακούτε. 
Όµως, η σπουδή είναι δεδοµένη: όντως έτσι όπως το είπα

έγινε. Στις 4 Νοεµβρίου 2011 και µάλιστα από τις 7 η ώρα το από-
γευµα και µετά, όπως έχει την ώρα το διαβιβαστικό του προ-
έδρου του Εθνικού Συµβουλίου Χωροταξικού Σχεδιασµού και
Αειφόρου Ανάπτυξης, σας δόθηκε η γνωµοδότησή του -τύποις
γνωµοδότηση, στην πραγµατικότητα, µια διαδικασία εκτός κάθε
νοµιµότητας, το ξέρετε αυτό- και διαβιβάστηκε και σ’ εσάς. Την
ίδια στιγµή εσείς διαµορφώσατε εισήγηση στην επιτροπή συντο-
νισµού της κυβερνητικής πολιτικής στον τοµέα του χωροταξικού
σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης –δηλαδή, στους άλλους
επτά συνάδελφους σας Υπουργούς- συνεδρίασαν αυτοί, συζή-
τησαν, συµφώνησαν, συνυπέγραψαν και εν συνεχεία εστάλη
στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης και δηµοσιεύτηκε, ενώ όλοι
ήσασταν εδώ και συζητούσαµε για την ψήφο εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση. Μετά τις 7 το απόγευµα της 4ης Νοεµβρίου 2011.

Και µου λέτε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν υπήρξε σπουδή; Τι σας
πείραζε να πάει τη Δευτέρα, την Τρίτη σε µια κανονική διαδικα-
σία; Δεν είναι ανεξήγητη όλη αυτή η σπουδή; 

Κύριε Υπουργέ, την προηγούµενη Κυριακή είχα πάει στην Αί-
γινα, παλλαϊκή κινητοποίηση, οµόφωνες αποφάσεις του δηµοτι-
κού συµβουλίου. Καταστροφή χαρακτηρίζεται η επιχειρούµενη
επιβολή ιχθυοκαλλιέργειας στην Αίγινα από το σύνολο του νη-
σιού χωρίς σκοπιµότητες, χωρίς ιδιαίτερα συµφέροντα, χωρίς
συντεχνίες, χωρίς όλα αυτά που θα µπορούσε να επικαλεστεί κα-
νείς, αλλά µε βάση το σχεδιασµό που εκείνοι θέλουν για το νησί
τους. 

Το ίδιο συµβαίνει στην Κεφαλλονιά, στην Ιθάκη, στη Ζάκυνθο,

στην Χαλκιδική, σε ένα σωρό µέρη. Και δεν έχει κανένα δικαίωµα
η τοπική αυτοδιοίκηση να έχει λόγο για όλα αυτά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τους το έχετε στερήσει.
Κύριε Υπουργέ, ακυρώστε την ΚΥΑ. Διαφορετικά, είστε σε

σύγκρουση µε το περί δικαίου αίσθηµα της συντριπτικής πλει-
οψηφίας των κοινωνιών που εµπλέκονται σ’ αυτήν την υπόθεση.
Δεν θα µείνει έτσι αναπάντητη αυτή η ιστορία. Θα συνεχιστεί σε
όλα τα πεδία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Νικόλαος Σηφουνάκης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Δεν έχω πολλά
πράγµατα να προσθέσω, κυρία Πρόεδρε. 

Σ’ αυτόν τον τόπο, όµως, πρέπει να λάβουµε υπ’όψιν µας ένα
πράγµα: το ζητούµενο, είναι να υπάρξει χωροταξικός σχεδια-
σµός σε κάθε λειτουργία και δράση αυτής της κοινωνίας. Ήταν
ζητούµενο για δεκαετίες. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Και δικό µας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σε ένα, λοιπόν,
κράτος, όπου λειτούργησε µε ένα τέτοιο δηµοκρατικό τρόπο,
όπου συνέταξε για πρώτη φορά ένα σχέδιο το ανήρτησε, συµ-
µετείχαν στη διαβούλευση δεκάδες φορείς, όλες οι περιφέρειες
της χώρας, τα περιφερειακά συµβούλια εκφράστηκαν, οι δήµοι
που ενδιαφερόντουσαν εκφράστηκαν, ήρθε και ολοκληρώθηκε
µια διαδικασία, η οποία είναι µόχθος πολλών ανθρώπων και συµ-
µετείχαν τα περισσότερα από τα αρµόδια Υπουργεία, από τους
φορείς, έρχεστε εσείς και ζητάτε από εµάς να συγκεντρώσουµε
–εµείς!- τριάντα υπογραφές για να µας στείλετε στη δικαιοσύνη.

Ακούστε. Το κόµµα σας έχει ανοίξει ένα κακό δρόµο για τη δη-
µοκρατία στην Ελλάδα. Το κόµµα σας έχει ακολουθήσει τις πρα-
κτικές της ΕΚΟΦ του 1960. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εκατόν έντεκα φορείς! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, περιο-

ριστείτε στο θέµα και παρακαλώ απαντήστε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα µε αφήσετε
να µιλήσω; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τι λέει ο κύριος Υπουργός; Τι είναι
αυτά που λέει; Τραµπουκισµοί δεν θα περάσουν εδώ µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Δρίτσα, µην δια-
κόπτετε. 

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ περιοριστείτε στο θέµα και ολοκλη-
ρώστε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: ΕΚΟΦ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ήσασταν σαφής, κύριε

Δρίτσα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Καθίστε κάτω.
Εγώ δεν σας διέκοψα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Έχω φάει ξύλο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, δεν έχετε

το λόγο, κύριε Δρίτσα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Το κόµµα σας
έχει τέτοιες πρακτικές. Είδατε τι έγινε χθες στο Ηράκλειο, στη
Βουλευτή ενός άλλου κόµµατος, στην κ. Μπακογιάννη, που φέρει
ένα βαρύ φορτίο από τραµπουκισµούς η οικογένειά της. Εσείς
έρχεστε και ευλογείτε αυτές τις πρακτικές, λέγοντας ότι είναι η
αγανάκτηση των πολιτών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, απόν-
των κάποιων Βουλευτών έρχεστε εσείς και επικαλείστε ονόµατα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αυτό που έχετε
καλλιεργήσει σε µειοψηφίες, µε τραµπουκισµούς, δεν θα σας το
δικαιολογήσει η ιστορία. 
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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτό είναι προβοκάτσια. Απαντήστε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, παρα-

καλώ περιοριστείτε στο θέµα και στο χρόνο σας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Δεν θα απει-
λείτε, λοιπόν, µέσα στη Βουλή. Και εσείς δεν είσαστε εκείνοι οι
οποίοι θα δίνετε µαθήµατα δηµοκρατίας, δεν µπορείτε µε τον
τρόπο µε τον οποίο λειτουργείτε ως κόµµα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν απαντάτε σε εµάς. Απαντήστε
στους κοινωνικούς φορείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, είστε
εκτός θέµατος. Παρακαλώ, περιοριστείτε στο θέµα σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ
πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώσατε; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ολοκλήρωσα.
Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ακολουθεί η δεύτερη
µε αριθµό 363/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου
του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασαπίδη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την ανάγκη λειτουργίας του πρότυπου διαβητολογικού ια-
τρείου στο Μαµάτσειο Νοσοκοµείο Κοζάνης. 

Στην ερώτηση του κ. Κασαπίδη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσίδης, αφού πρώτα ο
κ. Κασαπίδης µάς την παρουσιάσει.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πρόκειται για ένα θέµα ιδιαίτερα σηµαντικό, όχι µόνο για το

νοµό µου, αλλά και για ολόκληρη τη χώρα. Εν τω µεταξύ, από τη
στιγµή που κατατέθηκε η συγκεκριµένη ερώτηση, στο τέλος της
προηγούµενης χρονιάς συνέβη και ένα δυσάρεστο γεγονός εξαι-
τίας, ακριβώς της υποβάθµισης της Παθολογικής Κλινικής  -όπου
λειτουργούσε διαβητολογικό ιατρείο, κύριε Υπουργέ- στο Μαµά-
τσειο Νοσοκοµείο Κοζάνης. Μία άτυχη έγκυος γυναίκα πήγε στο
νοσοκοµείο για τον τοκετό, µε καισαρική τοµή έγινε η διαδικασία,
δυστυχώς το παιδάκι πέθανε και αποκαλύφθηκε ότι η ίδια είχε
πρόβληµα µε διαβήτη.

Και αυτό, γιατί; Διότι ίσως να είναι από τα άτοµα, από τους πε-
ρίπου έξι χιλιάδες συµπολίτες µου στο Νοµό Κοζάνης οι οποίοι
δεν δέχονται πλέον τις υπηρεσίες µας της Επιστηµονικής Οµά-
δας των ιατρών του Δηµοσίου Νοσοκοµείου Κοζάνης, γιατί ακρι-
βώς έκλεισε το διαβητολογικό ιατρείο της Παθολογικής Κλινικής.
Και γιατί έκλεισε; Απλά επειδή δεν επαρκούν πλέον οι γιατροί,
διότι ενώ το οργανόγραµµα του 2002 προβλέπει εφτά θέσεις για-
τρών, ποτέ δεν λειτούργησε µε τον αριθµό αυτό. Από το 2002
λειτουργεί µε τέσσερις γιατρούς. Η µόνη εξαίρεση είναι η διετία
2006-2007, όπου λειτούργησε µε πέντε γιατρούς για µία χρονιά
και έκτοτε µε τέσσερις. Όταν, όµως, το 2009 έφυγε ένας γιατρός
της Παθολογικής, τότε οι τρεις που απέµειναν, λόγω φόρτου ερ-
γασίας δεν µπορούσαν να ανταπεξέλθουν στα καθήκοντα της
Παθολογικής, παράλληλα µε τα καθήκοντα του διαβητολογικού
ιατρείου.

Ενώ είχαν ξεκινήσει και µία καταπληκτική εργασία, που ανα-
γνωρίστηκε διεθνώς και από ευρωπαϊκά συνέδρια της επιστηµο-
νικής κοινότητας, αλλά και από διεθνή της παγκόσµιας επιστη-
µονικής κοινότητας των διαβητολόγων, πρόσφατα, στο Ντουµ-
πάι, δυστυχώς το ιατρείο αυτό, κύριε Υπουργέ, έχει κλείσει από
το 2009 λόγω έλλειψης προσωπικού. Την ίδια στιγµή και οι έξι χι-
λιάδες συµπολίτες µου δεν δέχονται πλέον τις υπηρεσίες. Προ-
σέρχονται στο δηµόσιο νοσοκοµείο λόγω και της οικονοµικής
κρίσης και της αδυναµίας τους να πάνε σε ιδιώτες γιατρούς,
αλλά παράλληλα και η χώρα µας στερείται των υπηρεσιών δύο
καταπληκτικών επιστηµόνων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αξίζει να αναφέρουµε, κυρία Πρόεδρε, τα ονόµατά τους. Είναι
ο κ. Συµελίδης και ο κ. Δολιανίτης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Προσπαθήστε να ολο-

κληρώσετε, όµως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτοί µε µία συστηµατική εργασία έχουν ανακαλύψει, θα µπο-

ρούσε να πει κανείς, µία µέθοδο πρόληψης του διαβήτη, η οποία,
όπως προανέφερα, αναγνωρίστηκε από τη διεθνή κοινότητα. Κα-
τάφεραν να σηκώσουν ψηλά τη χώρα µας διεθνώς δύο γιατροί
από ένα δηµόσιο νοσοκοµείο, όταν σε διεθνή συνέδρια είχαν να
συνοµιλήσουν µε πανεπιστήµια και άλλες πανίσχυρες χώρες
στον τοµέα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και τη δευτερο-
λογία σας, κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. Είναι
σηµαντικό αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σηµαντικά είναι όλα,
αλλά ο χρόνος είναι συγκεκριµένος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Τα αποτελέσµατα αυτής της εργα-
σίας έγιναν δεκτά από τη µεγαλύτερη Διαβητολογική Κλινική
στον κόσµο, της Κοπεγχάγης και από κάποια πανεπιστήµια από
την Αµερική. Όµως, εµείς εδώ ακόµη δεν τα έχουµε υιοθετήσει
ως επιστηµονική κοινότητα, αλλά παραµένει και το ιατρείο κλει-
στό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είστε σαφής. Παρα-
καλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, εάν
προτίθεστε να ανοίξει το ιατρείο και εάν θα επιβραβεύσουµε αυ-
τούς τους επιστήµονες.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Τιµοσίδη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το θέµα είναι πάρα πολύ σηµαντικό, πολύ σοβαρό, αλλά έχει

και προσωπικό χαρακτήρα, γιατί πέρα από την ειδικότητα του
παθολόγου, ήµουν υπεύθυνος και του διαβητολογικού ιατρείου
στο Γενικό Νοσοκοµείο της Καβάλας, το οποίο λειτουργεί από
το 1991.

Με πολλή ευαισθησία παρακολούθησα όλα όσα είπατε, τα
οποία µου είναι γνωστά, κύριε Κασαπίδη και δίνετε µία ευκαιρία
να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους.

Είναι αλήθεια ότι δυστυχώς και η γραφειοκρατία καµµία φορά
πρέπει να τηρείται για να µπορείς να έχεις και δυνατότητα να
απαιτείς και το αίτηµά σου να γίνεται αποδεκτό και να µπορεί να
το ικανοποιήσει και το Υπουργείο. Θέλω να σας πω ότι από την
έρευνα που έχουµε κάνει, µιλώντας και µε το Εθνικό Κέντρο Δια-
βήτη, που είναι ο φορέας που αναγνωρίζει και δίνει την αδειοδό-
τηση για τη δηµιουργία τέτοιων ιατρείων, µου ανέφεραν ότι δεν
υπάρχει επίσηµη αδειοδότηση για το λειτουργούν µέχρι τις
αρχές του 2009 -νοµίζω, µέχρι τους πρώτους µήνες του 2009-
διαβητολογικό ιατρείο, το οποίο θέλει µία τακτοποίηση.

Αυτό το λέω µε καλή πρόθεση και θα διευκολύνουµε προς
αυτό. Θέλω, επίσης, να σας πω ότι µε την παρέµβασή µου πολύ
σύντοµα αυτές τις ηµέρες θα πάρει, επιτέλους και την επίσηµη
αναγνώριση από τον επίσηµο φορέα του κράτους, το Εθνικό Κέν-
τρο Διαβήτη, όπως λέει στην επιστολή του και ο κ. καθηγητής κ.
Ράπτης, που είναι πρόεδρος.

Άρα, δεν υπήρχε αναγνώριση από τη µία πλευρά και από την
άλλη, είναι αλήθεια ότι κατά τη διάρκεια του 2011 –να σας πω
εγώ και του 2010 και του 2011, όταν τρέχαµε µέσα στο 2010 να
κάνουµε τους διορισµούς των νοσηλευτών από την 7Κ και των
γιατρών που είχαν περάσει κάποια κρίση και είχαν ολοκληρωθεί
αυτές οι κρίσεις και καταφέραµε να εξασφαλίσουµε εξακόσιες
ογδόντα ένα θέσεις και τους διορίσαµε αυτούς τους γιατρούς-
το νοσοκοµείο Κοζάνης δεν είχε έτοιµη κρίση, την οποία αναζη-
τούσε στις αρχές του 2011, έτσι ώστε να καλύπταµε µία µόνιµη
θέση ειδικού παθολόγου, πλήρους και αποκλειστικής απασχόλη-
σης.

Άρα, ο µόνος τρόπος, ο οποίος απέµενε και κατά τη διάρκεια
του 2011, αλλά και τώρα που σε λίγες µέρες ξεκινάει καινούριος
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διαγωνισµός πρόσληψης επικουρικών γιατρών, ήταν να υπάρχει
παρόµοιο αίτηµα στο 2010, 2011. Δεν έφτασε, δηλαδή, ένα αί-
τηµα στο Υπουργείο για να ικανοποιηθεί η πρόσληψη ενός επι-
κουρικού γιατρού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ )

Επειδή, όµως, το παρελθόν δεν µπορεί να το αλλάξουµε, εί-
µαστε στο παρόν και σας δηλώνω, λοιπόν, τα ακόλουθα. Θέλω
να το κάνω µέσω υµών και προς τη Διεύθυνση του Νοσοκοµείου,
στη διοίκηση, µε την οποία συνοµίλησα ερχόµενος εδώ να απαν-
τήσω στο ερώτηµά σας και τους παρακάλεσα να έχουν ένα αί-
τηµα κάλυψης ειδικού ιατρού παθολόγου, ο οποίος, συµπλη-
ρώνοντας και βοηθώντας την Παθολογική Κλινική, να δώσει τη
δυνατότητα στο διευθυντή του -που είναι και φίλος µου και συ-
νάδελφος στο διαβήτη- να µπορεί να λειτουργήσει ξανά το Δια-
βητολογικό Ιατρείο.

Εγώ τον καλώ να το ξεκινήσει από τώρα και να είστε βέβαιος
ότι σε ένα µήνα περίπου, που κρατάνε οι γραφειοκρατικές διαδι-
κασίες, θα έχει και τέταρτο παθολόγο στην κλινική, καθ’ ότι
υπάρχει και ένας, που θα είναι πέµπτος -σήµερα είναι τέσσερις
οι γιατροί- ο οποίος, όµως, σήµερα κάνει υπηρεσίες στα ΤΕΠ.

Συνεπώς, νοµίζω ότι µε αυτούς τους γιατρούς θα µπορεί να
βάλει ξανά σε λειτουργία το Διαβητολογικό Ιατρείο. Είναι κάτι
που και µένα µε πονάει και θέλω στη δευτερολογία µου να συµ-
πληρώσω και άλλα στοιχεία, γιατί είπατε ότι βάσει κάποιων στοι-
χείων η χώρα µας είναι δεύτερη κ.λπ.. Δεν είναι ακριβώς έτσι.
Θέλω να επαινέσω, βέβαια, στη δευτερολογία µου και τη δουλειά
που έγινε από τους συναδέλφους στο Νοσοκοµείο Κοζάνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής Κοζάνης της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Γεώργιος Κα-
σαπίδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ευχα-
ριστήσω τον κύριο Υπουργό για την άµεση ανταπόκρισή του στο
συγκεκριµένο ερώτηµα και το ενδιαφέρον που επέδειξε ο ίδιος,
καθ’ όσον γνωρίζω  από τη συνεργασία που είχα µε τους συνα-
δέλφους του πάνω στο νοµό µου, στην Κοζάνη και για την επι-
στηµονική του κατάρτιση και για το ήθος του και για το
ενδιαφέρον του για τέτοια περιστατικά. Οπότε είχα αυτήν την
προδιάθεση ότι θα είχαµε καλά αποτελέσµατα και χαίροµαι που
ήδη δίνεται ένα φως, µία κατεύθυνση ή µία λύση στο ουσιαστικό
πρόβληµα της µονάδας του νοσοκοµείου Κοζάνης που αφορά
τους διαβητικούς.

Όµως, θα ήθελα να τονίσω τη διάσταση που έχει αυτή η καλή
λειτουργία του Διαβητολογικού Ιατρείου Κοζάνης σ’ ολόκληρη
τη χώρα, διότι, όπως προανέφερα, η επιστηµονική δουλειά που
έχει γίνει σ’ αυτό το νοσοκοµείο είναι παγκόσµιας εµβέλειας και
όχι µόνο θα µπορέσουν ξανά οι συµπολίτες µου να µπουν σε µια
σειρά και να παρακολουθούνται από τους γιατρούς που τους
γνωρίζουν εδώ και χρόνια, αλλά είναι βέβαιο ότι µέσα από αυτήν
την ιατρική φροντίδα και εργασία θα βγουν πολύτιµα συµπερά-
σµατα που θα κατοχυρώνουν διεθνώς την ιατρική κοινότητα της
χώρας µας πάνω σε θέµατα που αφορούν το διαβήτη. 

Το πόσο σηµαντικό είναι αυτό µπορεί να το καταλάβουµε όλοι
όταν αντιληφθούµε ότι οι επιπτώσεις, όπως πολύ καλά γνωρί-
ζετε, κύριε Υπουργέ, από το διαβήτη στους πολίτες είναι πολλές.
Αναφέρεται ότι µπορεί να προκαλέσουν είτε τύφλωση είτε ακρω-
τηριασµούς είτε εγκεφαλικά είτε καρδιοπάθειες. Όλα αυτά µε
αυτήν τη µέθοδο και τη σωστή λειτουργία των ιατρείων αυτών,
των διαβητολογικών, µπορούµε να τα προλάβουµε και προς όφε-
λος της καλής υγείας και της ζωής των συµπολιτών µας, αλλά
και της οικονοµίας των πόρων –και για τα ταµεία και των πολιτών
µας- για την αποκατάσταση τέτοιων προβληµάτων. 

Σας ευχαριστώ και πάλι, κύριε Υπουργέ. Εύχοµαι σύντοµα να
βάλουµε µπροστά το Διαβητολογικό Ιατρείο Κοζάνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχάλης Τιµοσίδης έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Κασαπίδη, θέλω να πω ότι λυπάµαι για το περιστατικό

που συνέβη. Πράγµατι, αυτά είναι τα περιστατικά που χαρακτη-

ρίζονται ως «διαβήτης κύησης». Είναι, δηλαδή, εκείνα τα περι-
στατικά που συµβαίνουν, όταν οι γυναίκες παίρνουν βάρος στην
εγκυµοσύνη και δεν παρακολουθούνται σωστά, όπως πρέπει ή
δεν µπορούν να φανταστούν ότι µπορεί να παρουσιαστεί ο δια-
βήτης κατά τη διάρκεια της εγκυµοσύνης. Υπάρχει, λοιπόν, µία
υψηλή θνησιµότητα. Είναι ένα λυπηρό γεγονός, για το οποίο
πραγµατικά θέλω να εκφράσω τη λύπη µου. 

Όµως, επειδή είπατε ότι η χώρα µας είναι δεύτερη όσον
αφορά το ποσοστό εµφάνισης του διαβήτη, θέλω να σας πω ότι
είναι καλύτερα τα πράγµατα. Στην Ευρώπη τα ποσοστά είναι
11%-13%. Μάλιστα, σε κάποιες χώρες, όπως στις σκανδιναβικές,
το 40% περίπου του πληθυσµού συµβαίνει να έχει διαβήτη.

Η χώρα µας έχει αναπτύξει ένα καλό δίκτυο διαβητολογικών
ιατρείων και διαβητολογικών κέντρων και παρ’ ότι από εσάς δεν
υπήρξε καµµία αναγνώριση, για αρκετά χρόνια ο συνάδελφος
εκεί είχε κάνει πολύ καλή δουλειά. Αυτά που αναφέρατε εσείς
για την εργασία του, θα τα αξιολογήσουµε. Όµως, θέλω να σας
πω και πάλι ότι το «Εθνικό Κέντρο Διαβήτη» δεν το γνωρίζει αυτό.
Θα σας δώσω την επιστολή του Προέδρου του, γιατί έχει ενδια-
φέρον να τη δείτε, διότι καµµιά φορά τη δουλειά που κάνουµε,
πρέπει και να την καταθέτουµε επίσηµα, προκειµένου να έχει και
την επίσηµη αναγνώριση, αν θέλετε. Όµως, πρέπει να έχει και τη
γνώση η ίδια η Πολιτεία µε τα όργανά της, για να µπορεί να αξιο-
ποιήσει προσπάθειες, που είναι τόσο θετικές και έχουν πάρει και
διακρίσεις.

Έλεγα, λοιπόν, ότι η χώρα µας είναι σε ένα καλό επίπεδο.
Θέλω να τονίσω τη σηµασία της πρόληψης, γιατί ως Υπουργείο
Υγείας µου δίδετε την ευκαιρία να πω ότι µέχρι πριν λίγα χρόνια
συνήθως το Υπουργείο Υγείας έδινε µεγάλη βαρύτητα στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τρέχοντας πίσω από τη νόσο, ώστε να
θεραπεύσει την ασθένεια και δεν είχαµε κάνει αυτό που κάνουν
όλα τα σύγχρονα κράτη, να δώσουµε δηλαδή µεγαλύτερη βαρύ-
τητα στον τοµέα της πρόληψης.

Αυτό, λοιπόν, παρά την οικονοµική κρίση στην οποία βρισκό-
µαστε, προσπαθήσαµε να το αλλάξουµε και το κάναµε πράξη.
Είναι πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες οι γυναίκες που έχουν
εξεταστεί µέσα από ένα πρόγραµµα πρόληψης του καρκίνου του
τραχήλου της µήτρας –το πρόγραµµα για το µαστό ξεκινά από
το τέλος Φεβρουαρίου ή τις αρχές Μαρτίου- και, παράλληλα,
έχει ξεκινήσει το πρόγραµµα της πρόληψης των καρδιαγγειακών
νοσηµάτων. 

Επειδή και εσείς θίξατε αυτό το θέµα, θέλω να πω ότι τα καρ-
διαγγειακά νοσήµατα είναι απότοκος χρονίων νοσηµάτων και
πρώτη θέση σ’ αυτό κατέχει ο σακχαρώδης διαβήτης. Άρα, έχει
πολύ µεγάλη σηµασία να προλάβουµε ώστε να µην εκδηλωθεί ο
διαβήτης στους Έλληνες πολίτες κυρίως από τη µέση ηλικία και
πάνω, γιατί αν εκδηλωθεί, δηµιουργεί σοβαρά προβλήµατα στα
αγγεία, µε αποτέλεσµα να έχουµε αγγειακά εγκεφαλικά, καρδιο-
λογικά περιστατικά, σοβαρά στεφανιαία επεισόδια που αφήνουν
αναπηρίες, αλλά θέτουν και σε κίνδυνο την ίδια τη ζωή.

Συνεπώς, είµαστε σ’ αυτό το δρόµο και είµαι βέβαιος ότι σε
διάστηµα ενός µήνα, ίσως και λιγότερο, θα έρθετε εδώ και θα
µου πείτε ότι όλα βαίνουν καλώς.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Τιµοσίδη και τον κ. Γεώργιο Κασαπίδη, Βουλευτή Κο-
ζάνης της Νέας Δηµοκρατίας.

Εισερχόµεθα στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 375/10-1-
2012 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις
ελλείψεις υγειονοµικού υλικού στα νοσοκοµεία.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης να δια-
τυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε καµµία περίπτωση, κύριε Υπουργέ, δεν θα ήθελα να απο-

µειώσω τις προσπάθειες που κάνετε, αλλά επίσης δεν µπορώ να
εξηγήσω πώς γίνεται να έχουν προσλάβει διαστάσεις επιδηµίας
τα θεωρούµενα µικρά, αλλά και τόσο µεγάλα στην εξέλιξή τους
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προβλήµατα που αντιµετωπίζουν όλα τα νοσοκοµεία της χώρας
που στερούνται στοιχειωδών µέσων. Όταν ακούσει κάποιος αυτά
τα προβλήµατα, λέει «µα, είναι δυνατόν να συµβαίνει να µην
έχουµε γάζες, σύριγγες, να µην έχουµε τα στοιχειώδη αντιδρα-
στήρια για κρίσιµες εξετάσεις ή βαµβάκι, ορούς, καθετήρες;».
Και αυτό το ερώτηµα γεννάται τη στιγµή που η χώρα µας σε παγ-
κόσµια κλίµακα δαπανά υπέρογκα ποσά για την αντιµετώπιση
των θεµάτων της υγείας. 

Στην ερώτησή µου επισηµαίνω, επίσης, ότι κυρίως σε νησιωτι-
κές περιοχές παρατηρούνται ελλείψεις ιατρικού και παραϊατρι-
κού προσωπικού, για τις οποίες διαµαρτύρονται και οι σύλλογοι
και οι αρµόδιοι φορείς. Μάλιστα, µιλούν για τριτοκοσµικές κατα-
στάσεις, λόγω του ότι το νοσηλευτικό προσωπικό δεν επαρκεί,
παρά το γεγονός, όπως ανέφερα, ότι οι δαπάνες για τη δηµόσια
υγεία στη χώρα µας εξακολουθούν να είναι από τις υψηλότερες
παγκοσµίως. 

Επίσης, το κόστος για ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή
περίθαλψη συνεχίζει να είναι υψηλό, χωρίς όµως εµφανή οφέλη
για τη χώρα σε όρους βελτίωσης της υγείας του πληθυσµού, ενώ
οι πολίτες διαµαρτύρονται για χαµηλής ποιότητας παρεχόµενες
υπηρεσίες, παρά τις ηρωικές πολλές φορές προσπάθειες του ια-
τρικού προσωπικού και παρά το γεγονός ότι πληρώνουµε, κύριε
Υπουργέ, 25 δισεκατοµµύρια το χρόνο για υπηρεσίες υγείας. 

Ερωτώ, λοιπόν, ποιο το είναι το σχέδιό σας για την αντιµετώ-
πιση αυτών των προβληµάτων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσίδης. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  

Θέλω να ξεκινήσω µε µια διαβεβαίωση. Ποτέ δεν ισχυριστή-
καµε, κύριε συνάδελφε, ότι όλα βαίνουν καλώς και ότι δεν υπάρ-
χει κανένα πρόβληµα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, στα νοσο-
κοµεία, στα κέντρα υγείας, σε όλα τα νοσηλευτικά και άλλα ιδρύ-
µατα της χώρας. 

Όµως, κύριε συνάδελφε, υπάρχει πολύ µεγάλη απόσταση από
το να κάνω αυτήν τη γενική διαπίστωση µέχρι να φτάσω σ’ αυτό
που είπατε προηγούµενα, δηλαδή στο ότι υπάρχουν τριτοκοσµι-
κές συνθήκες µέσα στα νοσοκοµεία της χώρας. Θα ήθελα να µην
αδικήσουµε και το ίδιο…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Σε κάποια νοσοκοµεία…(δεν
ακούστηκε)

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θέλω να συµφωνήσουµε σε κάτι, κύριε συνά-
δελφε. Εγώ αναγνωρίζω ότι έχετε υπ’ όψιν σας και σας έχουν
τεθεί περιστατικά στα οποία υπήρξαν ελλείψεις και προβλήµατα
µε το νοσηλευτικό, παραϊατρικό και ιατρικό προσωπικό, δεδοµέ-
νου ότι αυτά τα θέµατα είναι υπαρκτά. Όµως, αυτά τα προβλή-
µατα θα πρέπει να τα εστιάσουµε και να πούµε το πώς, το γιατί,
τι κάνουµε και τι µπορούµε να κάνουµε σ’ αυτήν τη συγκεκριµένη
συγκυρία. 

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι σοβαρά προβλήµατα ελλείψεων τέτοια
που να δηµιουργούν ζητήµατα λειτουργίας νοσοκοµείων ή κέν-
τρων υγείας δεν υπάρχουν. Δεν έχουµε τόσο σοβαρά προβλή-
µατα. 

Εγώ θα είµαι ειλικρινής και θα σας πω συγκεκριµένες περιπτώ-
σεις. 

Πράγµατι, στο τέλος του 2011 µε την απεργία των τελωνει-
ακών υπήρξε καθυστέρηση σε παρτίδες από σύριγγες και σε πα-
ρόµοιο υλικό, γεγονός που είχε δηµιουργήσει προβλήµατα. Αυτό
το θέµα το καλύψαµε µε τον εξής τρόπο. Η Επιτροπή Προµη-
θειών Υγείας άµεσα και σε συνεργασία µε τις υγειονοµικές περι-
φέρειες από περιοχές που δεν είχαν άµεσο πρόβληµα, µετέφερε
τέτοιο υλικό και καλύψαµε το ζήτηµα χωρίς να δηµιουργηθεί κα-
νένα σοβαρό πρόβληµα. Μάλιστα, το καλύψαµε µε τέτοιο τρόπο,
ώστε σχεδόν να µην το λάβει κανένας υπ’ όψιν του, πέρα από µε-
µονωµένα δηµοσιεύµατα τα οποία διόγκωναν το πρόβληµα και
δηµιουργούσαν ζητήµατα. 

Πράγµατι στις αρχές του 2011 υπήρξε µια µεθοδευµένη, αν
θέλετε, άρνηση προµηθευτών να φέρουν υλικά, όπως γάζες και
άλλα τέτοια, γεγονός που δηµιούργησε µόνο ένα πρόβληµα µι-
κρής διάρκειας, το οποίο και αυτό αντιµετωπίστηκε αµέσως. 

Όµως, θέλω να σας πω κάτι, κύριοι συνάδελφοι, το οποίο θέλω
να το λάβετε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν. Πράγµατι το κόστος στον
τοµέα υγείας, ιδιωτικό και δηµόσιο, έφτανε τα 25 δισεκατοµµύ-
ρια. 

Όµως, πρέπει να σας πω –και θέλω να το δεχθείτε- ότι κλεί-
σαµε το 2010 και το 2011 εξοικονοµώντας πάνω από 1,5 δισεκα-
τοµµύριο ευρώ, χωρίς να δηµιουργήσουµε προβλήµατα στη
λειτουργία των νοσοκοµείων, ακριβώς µειώνοντας το λειτουρ-
γικό κόστος σε περιπτώσεις που αυτό το κόστος που διαθέταµε
δεν έφτανε στον πολίτη, αλλά πήγαινε σε τσέπες επιτήδειων που
έµπαιναν ενδιάµεσα, ενώ από την άλλη πετύχαµε τη µείωση
τιµών µε τους προµηθευτές. 

Επίσης, θα ήθελα να σας πω ότι δεν ήταν τόσο εύκολα τα
πράγµατα, δεδοµένου ότι παραλάβαµε χρέη των προηγούµενων
ετών, της προηγούµενης πενταετίας πάνω από 5 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αποπληρώσαµε και εξοφλήσαµε παλαιές οφειλές 5 δισε-
κατοµµυρίων σε οµόλογα και δώσαµε σε ρευστό περί τα 3 δισε-
κατοµµύρια. Εξοφλήσαµε, δηλαδή, ανάγκες 8 δισεκατοµµυρίων. 

Και θέλω να σας πω, επειδή γράφτηκε η ερώτησή σας πριν
λίγες ηµέρες, ότι µε τους προµηθευτές πριν τέσσερις-πέντε ηµέ-
ρες –ενόψει και της έλευσης εδώ της τρόικας για να ελέγξει τα
πράγµατα- ήρθαµε σε συµφωνία και θέλω να χαιρετήσω την
υπεύθυνη στάση των προµηθευτών, διότι βρήκαµε λύση. Μέχρι
το τέλος του µήνα από τα 400 εκατοµµύρια που είναι οφειλές
του τρέχοντος εξαµήνου του 2011, θα αποπληρώσουµε 230 εκα-
τοµµύρια και άλλα 170 εκατοµµύρια µέχρι το πρώτο τρίµηνο του
2012, µε αποτέλεσµα να µην έχουµε τέτοιες ελλείψεις και κενά,
προβλήµατα στα νοσοκοµεία. 

Θέλω δηλαδή να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, και να πω ότι προ-
βλήµατα υπάρχουν, αλλά δεν είναι σ’ αυτόν το βαθµό, ώστε να
πούµε ότι κάτι δεν λειτουργεί ή έκλεισε αυτό ή το άλλο. Ίσως
στη δευτερολογία µου να συµπληρώσω και άλλα στοιχεία, κύριε
συνάδελφε και µε αφορµή την ερώτηση που κάνατε να σας δια-
βεβαιώσω ότι η απάντηση σε αυτά τα ερωτήµατα που κάνετε
είναι θετική, γιατί ακριβώς δεν θα έχουµε αυτόν το φόβο που επι-
σηµαίνετε µε το ερώτηµά σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Άγγελος Κολοκο-
τρώνης, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του ΛΑΟΣ έχει το λόγο για
τη δευτερολογία του. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Συνεχίζω να µην επιθυµώ να
αποµειώσω το έργο του Υπουργείου Υγείας. Όµως, επειδή ο
Υπουργός αναφέρθηκε σε ζητήµατα τα οποία χαρακτήρισε ήσ-
σονος σηµασίας, δεν πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι για ήσσονος
σηµασίας ζητήµατα παραιτήθηκε προ ηµερών ο διοικητής του
Νοσοκοµείου Ρόδου. Παραιτήθηκε γιατί είχε σοβαρά προβλή-
µατα να αντιµετωπίσει. Αυτό δεν το λέω για να ενισχύσω τα επι-
χειρήµατά µου. Είναι µία πραγµατικότητα. 

Για τα ζητήµατα τα τριτοκοσµικά, της τριτοκοσµικής κατάστα-
σης που επικρατεί σε ορισµένα νοσοκοµεία, είναι θέµατα που
ακριβώς έτσι τα περιγράφουν νοσοκοµειακοί γιατροί, οι οποίοι
έχουν κι αυτοί κάθε λόγο να υπερασπίζονται τη δουλειά τους. 

Επίσης, για να µην θεωρηθεί ότι βλέπουµε αρνητικά τις όποιες
προσπάθειές σας, εγώ θέλω να σηµειώσω τις πολύ ανθρώπινες
προσπάθειες που γίνονται στο Θεαγένειο Θεσσαλονίκης από τον
Διοικητή κ. Βεντούρη –και τον αναφέρω ονοµαστικά γιατί θα πρέ-
πει να λέµε και τα καλά σ’ αυτήν την Αίθουσα- όπως και από το
Διοικητή του Ιπποκρατείου, κ. Χριστιανόπουλο κι άλλων νοσοκο-
µείων της Θεσσαλονίκης. 

Δεν τα αµφισβητούµε αυτά. Όµως, προσέξτε. Όπως γνωρί-
ζετε, η Ελλάδα είναι η έκτη χώρα παγκοσµίως σε επίπεδο δαπα-
νών υγείας και ποσοστού του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος
πάνω από 10%, αλλά η δεύτερη χειρότερη παγκοσµίως µετά τις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, σε ό,τι αφορά την πρόσβαση
των πολιτών. 

Παρά τις υψηλές δαπάνες υγείας, µέσα σε µία εικοσαετία κα-
τρακυλήσαµε ως χώρα από την τέταρτη στη δέκατη τέταρτη
θέση, σε ό,τι αφορά το προσδόκιµο επιβίωσης του πληθυσµού.
Παρ’όλα αυτά νοµίζουν πολλοί ότι έχουµε το πιο ιδιωτικοποιηµένο
σύστηµα υγείας στην Ευρώπη µε ιδιωτικές δαπάνες να ανέρχον-
ται στο 40% περίπου της συνολικής δαπάνης υγείας, ενώ ο αντί-
στοιχος µέσος όρος της Ευρωζώνης δεν υπερβαίνει το 24%. 
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Εποµένως και προσέξτε την επόµενη διαπίστωση, το δηµόσιο
σύστηµα υγείας απέτυχε να προστατεύσει τους πολίτες, επειδή
ακριβώς δεν λειτούργησε ως δηµόσιος χώρος, αλλά πρωτίστως
ως χώρος εξασφάλισης των συµφερόντων όσων εργάζονται σε
αυτόν. Στην Ελλάδα δεν απέτυχε το δηµόσιο γενικά αλλά το συγ-
κεκριµένο δηµόσιο. Τα λόγια αυτά ανήκουν στο µέχρι χθες Κυ-
βερνητικό Εκπρόσωπο, κ. Μόσιαλο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης,

Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, έχει το λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, εποµένως συµφωνούµε ότι
υπάρχουν προβλήµατα. Εγώ δεν το αµφισβητώ αυτό. Πράγµατι
είχαµε αυτήν την εξέλιξη στο δηµόσιο σύστηµα, στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. 

Επειδή εργάστηκα τριάντα χρόνια περίπου σ’ αυτό. Είµαι απ’
αυτούς που εδώ και πολλά χρόνια αναγνώριζα και έλεγα ότι αν
δεν γίνουν διαρθρωτικές παρεµβάσεις, αν δεν παρέµβουµε στο
ίδιο το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, αν δεν προχωρήσουµε σε ανα-
νέωση του ανθρώπινου δυναµικού έγκαιρα, αν δεν κάνουµε την
προµήθεια των υλικών, των αναλώσιµων, των φαρµάκων, οτιδή-
ποτε εισέρχεται στο νοσοκοµείο µέσα από διαγωνισµούς, µέσα
από αυτό που κάνει όλη η σύγχρονη κοινωνία σε όλες τις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν µπορούµε να προχωρή-
σουµε. Επί χρόνια δεν είχαµε κάνει ούτε ένα διαγωνισµό, κύριε
συνάδελφε, έτσι είναι. Το έχουµε πει. Καταφέραµε, όµως, σή-
µερα και έχουµε κάνει έξι ενιαίους µεγάλους διαγωνισµούς. Κα-
τάφερε η Ελλάδα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας να κάνει τις
πρώτες ηλεκτρονικές δηµοπρασίες στην ιστορία της χώρας -και
ακολουθούν και σε άλλα Υπουργεία και χαίροµαι γι’ αυτό- µε
αποτέλεσµα να εξοικονοµήσουµε και χρήµατα, αλλά και έγκαιρα
να προµηθευτούµε τα φάρµακα. 

Επίσης, µέσα στο χρονικό διάστηµα που είπατε ότι υπήρχαν
προβλήµατα, είχαµε και µία εταιρεία µε την οποία είχε κάνει σύµ-
βαση -ήταν από τις λίγες συµβάσεις που είχε κάνει το δηµόσιο,
δηλαδή το Εθνικό Σύστηµα Υγείας- αλλά η υπαγωγή της, όµως,
στο άρθρο 99 του Πτωχευτικού Κώδικα δηµιούργησε ζητήµατα
στο πώς θα συνεχίσει να προµηθεύει τα αναλώσιµα υλικά στα
νοσοκοµεία. Καταφέραµε και αυτό έγκαιρα το κάναµε.

Λέτε ότι το Εθνικό Σύστηµα Υγείας απέτυχε. Γίνονται προσπά-
θειες και αλλάξαµε αρκετά από τα πράγµατα, κύριε συνάδελφε.
Εσείς γράφετε στην ερώτησή σας -και χαίροµαι που το γνωρί-
ζετε- ότι έχει αυξηθεί η προσέλευση των συµπολιτών µας και
λόγω της οικονοµικής συγκυρίας βεβαίως. Περίπου στο 30%
λέτε εσείς, αλλά είναι λίγο παρακάτω. Γύρω στο 26% µε 27% έχει
αυξηθεί, κύριε Πρόεδρε, η προσέλευση του κόσµου στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας άντεξε και παρέ-
χει υπηρεσίες σε όλους αυτούς. 

Το ίδιο αυτό Εθνικό Σύστηµα Υγείας, κύριε συνάδελφε, έχει
υποδεχτεί νοµίζω µία καινοτόµα προσπάθεια που κάναµε µε από-
λυτη επιτυχία: δηλαδή, τα ιατρεία του ΟΚΑΝΑ και προσφέρει
υπηρεσίες στους εξαρτηµένους συµπολίτες µας που γύριζαν
στους δρόµους και ήταν κάθε βράδυ σε µια γωνιά για να κάνουν
τη δόση τους. Αυτό το ξεκινούµε και στην περιφέρεια, κύριε Πρό-
εδρε. Σε δέκα-δεκαπέντε µέρες ξεκινούµε τα πρώτα ιατρεία σε
περιφερειακά νοσοκοµεία.

Γίνονται πολλά. Οι ελλείψεις του ανθρώπινου δυναµικού, κύριε
συνάδελφε, είναι ένα σοβαρό ζήτηµα. Γνωρίζετε την αδυναµία
να µπορούµε να διορίσουµε κόσµο. Αλλά θα σας πω κάτι άλλο
που δεν έχει να κάνει, όµως, µε τον περιορισµό των διορισµών,
το 1 προς 10 που γνωρίζετε. Θα σας πω, λοιπόν, για τα νησιά,
που ξέρω ότι και σε άλλο ερώτηµά σας αναφερθήκαµε: στο νησί

που είναι στην ευρύτερη περιοχή του βορείου Αιγαίου. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Να σας πω το εξής: Γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, ότι παρά τις

προσπάθειες που κάνουµε και τα µέτρα τα οποία θέσαµε για να
προσελκύσουµε γιατρούς να πάνε σε τέτοια µέρη, αυτοί δεν
πάνε σήµερα. Βεβαίως, θα µπορούσε να πει κάποιος να τους δώ-
σουµε παραπάνω χρήµατα. Όµως, υπάρχει και ένας περιορισµός
του δηµοσίου που εµείς τον ξεπεράσαµε. Δώσαµε 10% επιπλέον
επί των αµοιβών και είπαµε ότι όποιος γιατρός πάει σε ένα απο-
µακρυσµένο άγονο µέρος, δηλαδή σε ένα κέντρο υγείας ή σε
ένα ιατρείο περιφερειακό σε µακρινό νησί, να µπορεί να επιστρέ-
ψει ή να καταλάβει και θέση, ένα βαθµό πάνω απ’ αυτή που έχει
πίσω σε αστικό κέντρο. Κάναµε αρκετές τέτοιες προσπάθειες,
νοµοθετήσαµε, τις περάσαµε µε τροποποιήσεις σε διάφορα νο-
µοσχέδια και καταφέραµε αρκετά πράγµατα, κύριε συνάδελφε. 

Γιατί σε αγροτικά ή σε περιφερειακά αποµακρυσµένα ιατρεία
που δεν πήγαιναν γιατροί, τώρα καταλαµβάνουν θέση κάποιοι
που ήταν δίπλα, που έχουν τελειώσει τη θητεία τους και δεν µπο-
ρούσαν να ξαναπάνε σε αγροτικό. Τους δώσαµε τη δυνατότητα
µέσα από τροπολογίες να µπορούν να καταλάβουν τέτοιες θέ-
σεις και έτσι όλο και λιγότεροι συνάδελφοι από τα νησιά του Αι-
γαίου και από αποµακρυσµένες ορεινές περιοχές έρχονται
παραπονούµενοι ή ζητώντας να καλύψουµε αυτά τα κενά.

Γίνεται µία προσπάθεια. Εγώ σας ευχαριστώ που το αναγνω-
ρίσατε. Βεβαίως, η προσπάθεια πρέπει να συνεχιστεί και αυτή
την κάνουµε όλοι µαζί και την κάνουµε –νοµίζω- µε επιτυχηµένο
τρόπο, εξοικονοµώντας και τις περιττές δαπάνες που τόσα χρό-
νια πράγµατι στοίχησαν πολλά στον Έλληνα φορολογούµενο και
δεν έπιασαν τόπο.

Ε, τώρα είναι η ώρα αυτό να πιάσει τόπο, να βελτιωθούν τα
πράγµατα και κυρίως να κρατήσουµε όρθιο το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. 

Είµαι περήφανος που υπηρέτησα το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Είναι κατάκτηση του ίδιου του ελληνικού λαού και είναι αυτό που
σ’ αυτές τις δύσκολες ώρες είναι δίπλα στον ανήµπορο πολίτη
και του παρέχει τις υπηρεσίες του. 

Κυρίως, όµως, θέλω να ευχαριστήσω τους ανθρώπους που
υπηρετούν στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας γιατί µε αυτοθυσία πολ-
λές φορές προσφέρουν αυτές τις υπηρεσίες. Μειώσαµε τις αµοι-
βές τους. Περιορίσαµε αρκετά πράγµατα. Όµως, παραµένουν
εκεί και παρέχουν υπηρεσίες στους πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Διοι-

κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, ο Αν-
τιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµικών και οι
Υπουργοί Εσωτερικών, Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Πειθαρχικό Δίκαιο Δηµοσίων
Πολιτικών Διοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Νοµικών Προ-
σώπων Δηµοσίου Δικαίου».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τρίτη 17 Μαρτίου 2012 και ώρα 18.00’ µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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